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خبرهای 
خوب سفر 

■ با مسوولیت سردبیر

هیات  و  ایران  اسلامی  رییس جمهور 
دولت سیزدهم صبح دیروز  برای یک 
سفر کاری به گلستان سفر کردند، در این 
میان  به نظر می آید در میان نقل قولهایی 
که از جناب رییسی و وزرای دولت تا 
زمان نوشتن این یادداشت  )18 عصر 
جمعه( منتشر شده است مساله خلیج 
گرگان و حفظ منابع طبیعی  و محیط 
برخوردار  بسزایی  اهمیت  از  زیست 
است  ، اما درباره خلیج گرگان  باید 
اذعان کرد خشکی بیش از سی درصد 
ی آن نشانگر آن است که چنانچه برنامه 
ای عملیاتی برای آن در نظر گرفته نشود 
لاجرم باید در دهه آینده گلستانی ها در 
غرب  که  باشند  گردهایی  ریزه  انتظار 
گلستان را در بر خواهد گرفت و در کنار 
آن بهم ریختگی اکوسیستم طبیعی منطقه 
را به همراه خواهد داشت ،به این خاطر 
امید است آن چنان که ریاست جمهوری 
بر تخصیص بودجه برای لایروبی خلیج 
تاکید  دار  زمان  ریزی  برنامه  و  گرگان 
داشته اند در سه ماه آتی خبرهای خوبی 
از خلیج گرگان بشنویم و بحران خلیج 
. رییس  بدانیم  بایگانی شده  گرگان را 
جمهور هم چنین درباره توجه به محیط 
زیست وحراست از جنگل ها   در دیدار 
با نخبگان هشدار داده اند و خواسته است 
تا به بهانه های مختلف جنگل ها  تخریب 
نشوند ،مساله ای که باید همواره مورد 
توجه مدیران ارشد استان قرار داشته باشد 
و به آن توجه شود. خبر خوب دیگری که 
وزیر نیرو  در این سفر اعلام کرده است 
،ارایه طرحهایی برای جلوگیری از تنش 
آبی در سال آتی است ،شهروندان گلستان 
بخوبی بحران آب و برق را در تابستان 
گذشته با تمام وجودشان لمس کرده اند 
، ما میدانیم  بیش از نوددر صد چاههای 
آب گلستان با برق به مدار آبی متصل می 
شود و با قطعی برق ، آب نیز از دسترس 
شهروندان خارج می شود و این باعث می 
شود که تنش آبی در گلستان به سرعت 
مساله ای اجتماعی و در گام بعدی بحرانی 
امنیتی تبدیل شود، به این خاطر لازم است 
در کنار توجه به خلیج گرگان به مساله 
تنش آبی در گلستان نیز اهتمام ویژه ای 
گلستان  شهروندان  مشکلات  تا  شود 
کاستی پذیرد.امید به آنکه  اصلاح  و حل 
مشکلاتی از این دست برای مردم گلستان 
آرزو نباشد با تلاش و تدبیر دست یافتنی 
است . با امیدواری منتظرروزهای آینده 

خواهیم ماند . 

یادداشت اول توسعه گلستان در 
گرو توسعه روستاهاست

 گرگان : خیابان امام خمینی  ره
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   آیت ا... سید ابراهیم رئیسی، رئیس دولت سیزدهم 
7/47 دقیقه صبح از طریق فرودگاه بین المللی گرگان، 
فقیه  نماینده ولی  استقبال  وارد گلستان شد و مورد 
در گلستان، استاندار و جمعی از مسوولان استان قرار 
گرفت.ایشان در بدو ورود  اظهار کرد: تلاش می کنیم با 
یک اقدام جهادی با کمک مدیران بسترهای مورد نیاز 
در زمینه اشتغال فراهم شود تا یک کار متفاوت برای 
استان انجام داده باشیموی گلستان را دارای ظرفیت های 
قطب  گلستان  خوشبختانه  گفت:  و  دانست  زیادی 
کشاورزی و گردشگری کشور است و در زمینه صنعت 
با  دارد.رئیس جمهور  بسیار خوبی  ظرفیت های  هم 
بیان اینکه اقداماتی انجام شده اما تاکنون بسیاری از 
مشکلات پابرجا است، افزود: این موضوع دغدغه خانواده 

و تحصیل کردگان گلستانی است.

ساعت 10 صبح 
رئیس جمهور در نخستین برنامه سفر استانی خود به 
گلستان، از خلیج گرگان به عنوان تنها خلیج ایرانی 
از  بازدید  جریان  در  وی  کرد.  بازدید  خزر  دریای 
ظرفیت  همه  از  باید  گفت:  گرگان  خلیج  سواحل 
گرگان  لایروبی خلیج  فوری طرح  اجرای  برای  ها 
استفاده کنیم.وی بیان کرد: آب باید در خلیج گرگان 
جریان داشته باشد و مسوولان بدون فوت وقت برای 
ادامه  جمهور  کنند.رییس  اقدام  آبی  پهنه  این  احیاء 
داد: حداکثر تا 1۰ روز جلسه کارشناسی تشکیل شده و 
اقدامات لازم برای لایروبی آبراهه های تامین کننده آب 

این مناطق به سرعت آغاز شود.وی افزود: دستگاه های 
اداری، احیا، نگهداری و استفاده از این طبیعت را در پیچ و 

خم روزمرگی معطل کرده اند.
  

ساعت 13
 رییس جمهور سپس به منظور بازدید از پایانه و ایستگاه 
راه آهن و همچنین کلنگ زنی مرکز لجستیک راه آهن 
شمال شرق دو وارد این مرکز شد.لازم به ذکر است ظهر 
جمعه 1۳ اسفندماه، مرکز لجستیک راه آهن شمال شرق 
۲ با حضور رئیس جمهور و وزیر راه و شهرسازی و 
جمعی از معاونان ایشان کلنگ زنی شد.گفتنی است 
تقویت زیرساخت های ریلی استان از مطالبات اصلی مردم 
گلستان بود که تأثیر فراوانی بر توسعه و رونق اقتصادی 
استان خواهد داشتبهگزارش خبرنگار ایرنا احداث مراکز 

بار، انبار، سیلو و سوله های بارگیری محصولات غیر 
نفتی از جمله تاسیسات پیش بینی شده برای این مرکز 
لجستیکی و پشتیبانی راه آهن جمهوری اسلامی ایران در 

نقطه صفر مرزی ایران و ترکمنستان است.
مدیرکل راه آهن شمال شرق ۲ به ایرنا گفت: کمیسیون 
لوایح ۵۳8 هکتار زمین برای ایجاد مرکز لجستیکی اینچه 
برون در اختیار راه آهن قرار داده و همچنین 11۰ هکتار 
هم توسط خود راه آهن خریداری شد و در مجموع ۶۵۰ 
هکتار زمین برای ایجاد این مرکز لجستیک در اختیار قرار 
اعتماد اظهار داشت: روند واگذاری ۵۳8  دارد.محسن 
هکتار بسیار به درازا انجامید و چند روز قبل اداره کل 
منابع طبیعی گلستان طبق مصوبه شورای تامین این اراضی 
را به راه آهن واگذار کرد و هم اکنون مشکلات حقوقی 

برطرف شده و ما توانستیم سرمایه گذار جذب کنیم.
سید میعاد صالحی مدیر عامل راه آهن جمهوری اسلامی 
ایران و حسین محبوبی مدیر کل راه و شهرسازی گلستان 

هم در این آیین حضور داشتند.
راه آهن اینچه برون- گرگان بخشی از پروژه ریلی بزرگ 
سه کشور ایران، قزاقستان و ترکمنستان است که از ناحیه 
'اوزن' قزاقستان آغاز و پس از عبور از شرق دریای خزر به 
کشور ترکمنستان رسیده و پس از عبور از محدوده اترک 
در خاک ایران از اینچه برون به سمت شمال گنبدکاووس 
و در نهایت به ایستگاه گرگان متصل خواهد شد، این خط 
ریلی در محدوده اترک در منطقه داشلی برون و اینچه 

برون از خاک ترکمنستان خارج می شود.
ادامه در صفحه ۲

گزارش سفر رییس جمهور به گلستان :

امید به نجات
 خلیج گرگان 
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وزیر نیرو:
 مشکل آب گلستان
 را حل می کنیم 

علی اکبر محرابیان روز جمعه در حاشیه بازدید از 
تصفیه خانه فاضلاب گرگان با بیان اینکه در بخش 
آب باید اقدامات گسترده ای را در این استان انجام 
شود، افزود: در استان گلستان عقب ماندگی های 
جدی در این زمینه داریم که ابتدا باید با تخصیص 
اعتبار سدهای نیمه تمام در استان را تکمیل کرده 

تا بتوانیم آب های استان را مهار کنیم.
وزیر نیرو با بیان اینکه اعتبارات خوبی در این 
سفر پیش بینی شد، خاطرنشان کرد: در موضوع 
آب شرب در گرگان و شهرهای دیگر متاسفانه با 
تنش آبی مواجه هستیم اما در این سفر پیش بینی 
شده از محل اعتبارات اضطراری و تنش آبی، 
تا  کرده  اجرا  سریع  صورت  به  را  طرح هایی 
گفته  کنیم.به  مدیریت  را  موضوع  این  بتوانیم 
محرابیان تکمیل طرح های آبرسانی به اعتبارات 
و زمان بیشتری نیاز دارد که این مساله در دستور 
کار وزارت نیرو قرار دارد.وی با اشاره به موضوع 
فاضلاب، میزان برخورداری استان در این زمینه 
و  دانست  کمتر  کشوری  متوسط  به  نسبت  را 
افزود: در اولین برنامه، اجرای واحد دوم و سوم 
تصفیه خانه فاضلاب گرگان را در دستور کار قرار 
حداقلی  زمان  مدت  در  که  امیدواریم  و  دادیم 
واحد دوم اجرا شود تا بخشی قابل توجهی از 
مشترکان به شبکه متصل شوند.وزیر نیرو یادآور 
شد: پساب تصفیه شده در واحد اول تصفیه خانه 
گرگان که از کیفیت مناسبی برخوردار بوده  باید 
مورد  در مصارف صنعتی  بازچرخانی  به عنوان 
استفاده قرار گیرد، این موضوع را دنبال خواهیم 
بازتخصیص پساب به صنعت، آب  با  کرد که 
تخصیصی فعلی به مصارف شرب و کشاورزی 
اختصاص یابد.وی در پایان با اشاره به آخرین 
وضعیت برق رسانی روستایی در استان گلستان، 
تقریبی  طور  به  حاضر  زمان  در  اظهارداشت: 
تمامی روستاها و شهرهای استان از نعمت برق 

برخوردار هستند

وزیر جهاد کشاورزی :

به دنبال خودکفایی در برنج هستیم
وزیر جهاد کشاورزی در آیین افتتاح پروژه زه کشی استان گلستان گفت: در 
حوزه صنایع تبدیلی ۵۰۰میلیارد تومان تسهیلات در نظر گرفته شده است که 

یکی از ضعف های استان گلستان در این بخش است.
سید جواد ساداتی نژاد وزیر جهاد کشاورزی که در جریان سفر یک روزه 
هئیت دولت به استان گلستان، به عنوان نماینده رئیس جمهور به شهرستان 
کردکوی سفر کرده است، در آیین افتتاح 7 هزار هکتار از پروژه زه کشی این 
استان، اظهار کرد: ما در سفرهای استانی با توجه به نگاه ویژه رئیس جمهور 
به حوزه کشاورزی، مصوبات خوبی در حوزه کشاورزی داشته ایم که امروز 
به قله این مصوبات در استان گلستان رسیده ایم.وی افزود: ۲۵ درصد از 
کل اعتبارات سفر استانی رئیس جمهور به استان گلستان، امروز به حوزه 
کشاورزی اختصاص پیدا کرده که بالغ بر ۳ هزار و 8۰۰ میلیارد تومان بوده و 

رکورددار سفرهای استانی تا به امروز است.
ساداتی نژاد با بیان این که گلستان گنج کشاورزی ایران و یکی از ستون ها و 
قطب های امنیت غذایی در کشور محسوب می شود، ابراز امیدواری کرد: با 
تلاش و همکاری با هم بتوانیم عقب افتادگی ها و غفلت ها در این بخش را 
برطرف کنیم.وی افزود: پروژه زه کشی در استان گلستان شروع شده و امروز 
7 هزار هکتار از این طرح افتتاح می شود و ادامه این طرح با همت و تلاش 

قرارگاه سازندگی استمرار پیدا خواهد کرد تا ۵۰ درصد باقی مانده از طرح تا 
۳ سال آینده به بهره برداری برسد.

وزیر جهاد کشاورزی عنوان کرد: در این سفر یک هزار میلیارد تومان برای 
این زه کشی در نظر گرفته شده و در مجموع ۲ هزار میلیارد تومان اعتبار 
نیازمند هستیم که امیدواریم با قرارگاه سازندگی و از طریق تهاتر نفت بتوانیم 
این مبلغ را تامین کنیم.وی افزود: ما به دنبال خودکفایی در برنج هستیم، تقریبا 

یک میلیون تن برنج در کشور مصرف می شود که از خارج وارد می کنیم 
در حالی که سه استان شمالی ما یعنی گیلان، مازندران و گلستان به راحتی 
می توانند این نیاز را برآورده کنند.ساداتی نژاد گفت: معاونت زراعت وزارت 
جهاد کشاورزی برنامه ریزی ویژه ای برای خودکفایی داشته است و برای 
این کار به زه کشی اراضی نیاز داریم. بیش از یک و نیم میلیون هکتار از 
اراضی ما باید زه کشی شوند که یک کار فنی است و به حدود ۲ میلیارد دلار 
اعتبار نیازمند است که تامین این اعتبار کار بسیار دشواری است بنابراین ما از 
ظرفیت قرارگاه سازندگی در زه کشی اراضی استفاده می کنیم تا در سه استان 
این زه کشی انجام شود.وزیر جهاد کشاورزی در رابطه با مشکلات نهاده های 
دامی دامداران استان گلستان گفت: توزیع نهاده دامی در استان به ویژه در دو 
شهرستان کردکوی و بندر گز انجام خواهد شد، با توجه به خشکسالی تمام 
هم و غم وزارت جهاد کشاورزی تامین نهاده بوده است. از ابتدای دولت هر 
ماه یک میلیارد دلار ارز برای تامین نهاده دامی و کالاهای اساسی اختصاص 
یافته است و تمام تلاش ما برای آرامش سفره مردم بوده است، سال گذشته 
که صف های طولانی برای توزیع مرغ داشتیم اما با واگذاری کل زنجیره 
تولید، تامین و توزیع به وزارت جهاد کشاورزی، آرامش و تامین کافی را در 

حوزه کالاهای اساسی داریم.

ساعت 16
جنگل را غارت نکنید   

رییس جمهور عصر جمعه در دیدار با 
نخبگان گلستان اظهار داشت: خداوند 
نعمات بسیاری را به انسان ارزانی داشته 
که باید از این ظرفیت ها برای عمران 
کرد:  بیان  کرد.وی  استفاده  آبادانی  و 
از  و  کند  آباد  را  زمین  باید  انسان 
امکانات  ظرفیت ها و هوا و فضا و 
برای  و  ببرد  را  بهره  بهترین  موجود 
بین  از  اما  کند  تلاش  زمین  آبادانی 
و  امانت  و  ساحل  و  جنگل  بردن 
خلاف  زیاده طلبی  و  طلبی  منفعت 
است.رییس جمهور  آبادی  و  عمران 
از کشاورزی یک  بیان کرد: حمایت 
مسئله مهم در استان گلستان است و 
اگر روستاها را به عنوان بخش تولیدی 
مهم تبدیل کنیم، روستاییان در حاشیه 

شهر سکونت نخواهد کرد.
شودآیت  فعال  باید  روستا  اقتصاد 
باید  اقتصاد روستا  افزود:  الله رییسی 
وجود  تسهیلاتی  اگر  و  شود  فعال 
پرداخت شود  به روستایی  باید  دارد 
و تولید روستا خریداری شود.وی به 
گلستان  در  سواحل  وجود  ظرفیت 
دریا  اقتصاد  اگر  و گفت:  کرد  اشاره 
بزرگی  اقدامات  می توانیم  شود  احیا 
توسعه  برای  آن  از  و  دهیم  انجام  را 
استفاده کنیمرییس جمهور به بازدید 
سواحل  و  آشوراده  از  امروز  صبح 
گفت:  و  کرد  اشاره  بندرترکمن 
ظرفیت  و  امکانات  این  از  متاسفانه 
موجود به هیچ عنوان استفاده نشده و 
پیشرفت این منطقه به خاطر قوانین 
است. مانده  معطل  سازمانی  پیچیده 
با اشاره به حضور در  وی همچنین 
این  گفت:  اینچه برون  آزاد  منطقه 
باید  باید هرچه سریع تر  آزاد  منطقه 

فعال شود.

تمایل کشورهای منطقه برای 
توسعه روابط تجاری با ایران

 رییس جمهور افزود: کشورهای منطقه 
سی آی اس و سایر کشورهای منطقه تمایل 
زیادی برای توسعه روابط تجاری با ایران 
دارند و در این شرایط بهترین بازار منطقه 
می تواند در اختیار ایران قرار بگیرد که باید 

از این ظرفیت استفاده کنیم.
آیت الله رییسی ادامه داد: با ترکمنستان 
مذاکرات مختلفی انجام دادیم و به واسطه 
این مذاکرات در زمستان امسال بر خلاف 
سال های قبل هیچ قطعی گازی در کشور 
نداشتیم.وی بیان کرد: استان های مرزی 
باید با همکاری وزارت امور خارجه با 
کشورهای همجوار ارتباط برقرار کنند که 
این موضوع به استانداران تاکید شده است.

حمایت دولت سیزدهم
 از گروه های جهادی

رییس جمهور گفت: دولت سیزدهم از 
گروه های جهادی حمایت کرده و با 
آغوش باز از اقدامات مردم شهری و 
روستایی و خیران برای کم کردم آلام 

شهروندان استقبال خواهد کرد.
شورای  تشکیل  با  داد:  ادامه  وی 
بخش  کردن  فعال  و  جهادی  عالی 
امیدواریم  سازندگی  بسیج  جهادی 
بیش از گذشته از اقدامات گروه های 
جهادی بیش از گذشته حمایت شود.
رییس جمهور همچنین به راکد ماند 
کرد  اشاره  گلستان  در  صنایع  برخی 
شود  فعال  باید  صنایع  این  گفت:  و 
مشکل  از  بخشی  آن صورت  در  که 
اشتغال استان برطرف خواهد شد.وی 
گفت: دانشگاه های گلستان باید برای 
استان  مشکلات  و  چالش  شناسایی 
فعال تر شوند و نظام مسائل استان را 
تعریف کنند و بر روی آن مطالعات و 

پژوهش انجام دهند.
اتاق  عنوان  به  دانشگاه ها  افزود:  وی 
فکر دولت می توانند در مسئله شناسی 
و شناسایی مشکلات به دولت کمک 
کنند.رییس جمهور ادامه داد: وضعیت 
فعلی اقتصاد بخصوص در گلستان قانع 
اظهار  رییسی  الله  .آیت  نیست  کننده 
داشت: گلستان در برخی از تولیدات 
نخست  رتبه  صنعتی  و  کشاورزی 
کشور را دارد که باید از این فرصت 
استان  اقتصادی  بیشتر  رونق  برای 

استفاده کرد.وی گفت: فرهنگ مردم 
دین مداری  و  دین  بر  مبتنی  گلستان 
است و در این شرایط باید به مسائل 
فرهنگی و دینی توجه بیشتری شود.
تنش های  به  اشاره  با  رییس جمهور 
آبی گلستان تاکید کرد: در جاهایی که 
نزولات آسمانی کمتری هم داریم با 
مدیریت بهتر آب می توانیم منابع آبی 
و  کشاورزی  شرب،  بخش  برای  را 
صنعت تامین کرد.وی گفت: استقرار 
صنایع تبدیلی یکی از نیازهای جدی 
گلستان و دیگر استان های برتر تولد 
با  که  است  کشاورزی  محصولات 
از خام فروشی  بیشتر آن  اندازی  راه 
جلوگیری خواهد شد.رییس جمهور 
گفت: استقرار صنایع تبدیلی به ایجاد 
ارزش افزوده بیشتر منجر شده و مردم 

از آن بهره مند خواهند شد.
وی به هدف دولت از انجام سفرهای 
استانی  اشاره کرد و گفت: یکی از برنامه 
های جدی دولت در این سفرها، انجام 
نظارت دقیق بر مصوبات برای اجرای 

کامل آن ها است.
از سفر  قبل  داد:  ادامه  رییس جمهور 
هیات های کارشناسی به استان ها سفر 
راه  و  احصای چالش ها  با  و  می کنند 
کاهش  برای  حل  راه  بهترین  حل ها، 
مشکلات مردم را انتخاب خواهند کرد.
وی با اشاره به این که در اتاق مدیران 
باز  مردم  روی  به  همیشه  باید  دولت 
باشد گفت: مدیر نظام اسلامی و دولت 
بین  با مردم و  از مردم،  باید  سیزدهم 
مردم باشد و این موضوع را باید مردم 
افزود:  جمهور  کنند.رییس  احساس 
توجه به ارزش های انقلاب اسلامی باید 
ومدیران  باشد  مدیران  فعالیت  محور 
بدانند هر کاری که برای مردم زشت 
باید  دولت  این  مدیران  برای  است، 

زشت تر تلقی شود.

گزارش سفر رییس جمهور به گلستان :

امید به نجات خلیج گرگان
ادامه تیتر اول 
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ظرفیت های مغفول
 قانون کار احیا می شود

رفاه  و  کار  تعاون،  وزیر  کار  روابط  معاون 
اجتماعی گفت: برای ارتقاء سطح بهره مندی 
کارگران از حمایت های قانونی، ظرفیت های 
مغفول قانون کار احیا و عملیاتی می شود.به 
گزارش روابط عمومی، علی حسین رعیتی 
گرگان  لبنیات  کارخانه  از  بازدید  در  فرد، 
اظهارکرد: قانون کار ظرفیت ها و پتانسیل های 
واحدهای  بیشتر  در  اما  دارد  بالایی  بسیار 
به اجرای چند  تولیدی و یا صنعتی صرفاً 
می شود.  بسنده  آن  قانونی  ماده  و  تبصره 
رعیتی فرد افزود: ۳1 سال از تصویب قانون 
کار می گذرد اما همه ظرفیت ها و پتانسیل های 
این قانون به کارگیری نشده است. وی گفت: 
از  کارفرمایان  و  کارگران  می خواهیم  اگر 
مساعدت ها و حمایت های این قانون بهره مند 
در  قانون  این  مفاد  تمام  اجرای  باید  شود 
دستور کار قرار بگیرد. وی ادامه داد: احیای 
کمیته حفاظت فنی و صیانت از کارگران، 
گسترش خدمات تعاونی در حوزه مصرف 
و مسکن، راه اندازی تشکل های کارگری با 
رویکرد مطالبه حقوق کارگران و اجرای طبقه 
بندی مشاغل از جمله فرصت های مندرج در 
قانون کار است که تاکنون به طور جدی به 
آن پرداخته نشده است. معاون روابط کار وزیر 
تعاون، کار و رفاه اجتماعی گفت: برای تثبیت 
اشتغال و ایجاد اشتغال در فازهای توسعه ایی 
از تمام ظرفیت های قانونی استفاده می کنیم 
و موانع پیش رو در راستای اشتغال آفرینی 
برطرف خواهیم کرد.وی اضافه کرد: در وهله 
نخست در نظر داریم تا واحدهای تولیدی 
یا صنعتی زیر مجموعه وزارتخانه تعاون کار 
مفاد  همه  اجرای  پیشگام  اجتماعی  رفاه  و 
قانون کار باشند و در ادامه موضوع را به همه 

واحدهای تولیدی کشور گسترش می دهیم.

چسبندگي
 قیمت ها

■  دکترهاديحقشناس

این  که  اساسي  پرسش هاي  از  یکي 
روزها در محافل اقتصادي و تخصصي 
کشور شکل گرفته، چرایي عدم ثبات 
در قیمت کالاها و خدمات در کشور 
است؟  ارز  نرخ  نسبي  کاهش  به رغم 
یعني در زمان افزایش قیمت ارز، مردم 
و  کالا  قیمت  بلافاصله  که  شاهدند 
خدمات افزایش پیدا مي کنند، اما زماني 
یا کاهشي  ثبات  ارز در دالان  که نرخ 
از  بازارها عکس العملي  مي گیرد،  قرار 
خود نشان نمي دهند و قیمت ها در شیب 
نزولي قرار نمي گیرند. این ابهام در آستانه 
هفته هاي پایاني سال به اندازه اي اهمیت 
پیدا کرده که در آخرین نشست اقتصادي 
دولت، رییس جمهوري پاسخ آن را در 
قالب پرسشي از مدیران اقتصادي کابینه 
جویا شده است. عالمان علوم اقتصادي 
براي تفسیر یک چنین پدیده اي از نظریه 
»چسبندگي قیمت ها« استفاده مي کنند که 
بیانگر وقوع نوع خاصي از ناهنجاري در 
اقتصاد و نظم و نظام کلي بازارها است. 
در واقع اقتصادي که با معضل چسبندگي 
قیمت ها مواجه است، دچار ناکارآمدي 
در نظام عرضه و تقاضا از یک طرف و 
فقدان گزاره هاي اطمینان بخش سیاسي 
از  و...(  تورمي  انتظارات  )تحریم ها، 
سوي دیگر است. بر اساس این عدم 
اطمینان است که تصوري در جامعه 
ایراني رسوب کرده که قیمت ها هرگز 
به سمت پایین حرکت نخواهند کرد 
و مدام در مسیر رشد گام برخواهند 
داشت. همین تصور عمومي که برآمده 
از شاخص هاي بي ثبات اقتصاد کشور 
نهادینه  اصلي  دلایل  از  یکي  است، 
در  است.  قیمت ها  چسبندگي  شدن 
و  کالاها  از  بسیاري  ایران  اقتصاد 
خدمات هستند که هرچند شاید ارتباط 
مستقیمي با نرخ ارز نداشته باشند اما 
قیمت  افزایش  با  ارزي  نوسانات  با 
مواجه مي شوند. ضرب المثلي عوامانه 
به این نکته اشاره مي کند که نوسانات 
ارزي باعث مي شود، حتي مرغ ها نیز 
تخم خود را گران تر در اختیار کشاورز 
حالي  در  این  دهند.  قرار  روستایي 
است که در سال 14۰۰ نوسانات نرخ 
اقتصاد  در  درصدي  از 1۰  کمتر  ارز 
نوسانات  این  است.  شده  ثبت  ایران 

نسبتا اندک باعث بروز این انتظار شده 
که رشد تورم در کشور مهار شده و بر 
اثر آن قیمت اقلام مصرفي و خدمات 
نیز باید ثبات یافته یا کاهش یابند.اما به 
نظر مي رسد مشکل اصلي در قسمت 
اگرچه  یعني  باشد.  تقاضا  و  عرضه 
مشکلات  اما  یافته،  ثبات  ارز  قیمت 
موجود در بخش عرضه باعث تداوم 
افزایش قیمت ها شده است. نمونه بارز 

یک چنین مشکلاتي در بازار خودرو 
مشاهده مي شود. اگر واردات خودرو 
و  باشد  ممنوع  همچنان  کشور،  به 
خودروسازان داخلي نیز نتوانند حجم 
تولیدات خود را افزایش بدهند، نباید 
انتظار داشت که نرخ خودرو در ایران 
ارزان شود.  ارز(  )به رغم کاهش نرخ 
چرا که عرضه خودرو در کشور متعادل 
نیست و این روند باعث افزایش تقاضا 
مي شود.  نرخ  افزایش  آن  از  پس  و 
بخش  در  اقتصادي  تحولات  بنیاد 
توازن  تقاضا است و بدون  عرضه و 
در این بخش نمي توان توقع ثبات در 
بازارها را داشت. آقاي رییس جمهور 

اگر به دنبال یافتن پاسخي براي این 
ثبات  به رغم  چرا  که  است  پرسش 
نسبي در بازار ارز، نرخ اقلام مصرفي 
نشده،  کاهشي  جامعه  در  و خدمات 
باید پاسخ را در بخش عرضه و تقاضا 
جست وجو کند. این عرضه و تقاضا 
است که شاکله اصلي قیمت ها در بازار 
را تشکیل مي دهد و سایر عوامل در 
در  مي گیرند.  قرار  ارکان  این  حاشیه 
کنار عرضه و تقاضا گزاره دیگري نیز 
وجود دارد که بر نوسانات بازارها اثر 
باشد،  مانده  خاطرتان  اگر  مي گذارد. 
از  ترامپ  خروج  از  پس  بلافاصله 
افزایش  ارز  نرخ  برجام در سال 97، 
پیدا کرد. پس از افزایش نرخ ارز نیز 
خدمات  و  کالاها  مجموعه  قیمت 
افزایشي شد. اما در سال 94 بعد از 
امضاي برجام، هرچند قیمت ارز در 
کشور کاهشي شد، اما قیمت ها براي 
از  فراواني  مقاومت  ثبات  و  کاهش 
این  مجموعه  مي دادند.  نشان  خود 
داده ها به ما مي گویند که قیمت تمام 
شده یک کالا هم متاثر از متغیرهاي 
تقاضا  اقتصاد )نظام عرضه و  واقعي 
غیر  متغیرهاي  از  متاثر  هم  و  و...( 
اقتصادي و سیاسي )تحریم ها( است. 
اگر مجلس در زمان تصویب بودجه 
14۰1 اعلام کند که واردات خودرو 
آزاد است، بلافاصله پس از تصویب 
این قانون، احتمالا روند کاهش قیمت 
که  تحولي  آغاز خواهد شد.  خودرو 
غیراقتصادي  عوامل  اثرگذاري  بیانگر 
در شاکله کلي بازارها است. بنابراین 
براي توازن بخشیدن به قیمت ها نیاز 
عوامل  نخست،  وهله  در  که  است 
اقتصادي مانند عرضه و تقاضا، افزایش 
توجه  مورد  و...  قانوني  نظارت هاي 
تلاش  دیگر  سوي  از  و  بگیرد  قرار 
اقتصادي  غیر  مشکلات  حل  براي 
مانند تحریم ها تسریع شوند. با تلفیق 
این تدابیر مي توان امیدوار بود که روند 
افسارگسیخته رشد قیمت ها در کشور 
متوقف شده و بازارهاي ایران نیز رنگ 

ثبات به خود بگیرند.

■  اقتصاددان

 
براي توازن بخشیدن به 
قیمت ها نیاز است که در 

وهله نخست، عوامل اقتصادي 
مانند عرضه و تقاضا، افزایش 
نظارت هاي قانوني و... مورد 

توجه قرار بگیرد

))

 قیمت تمام شده یك کالا هم 
متاثر از متغیرهاي واقعي اقتصاد 
)نظام عرضه و تقاضا و...) و هم 

متاثر از متغیرهاي غیر اقتصادي و 
سیاسي )تحریم ها) است.

فرهنگ و هنر متولی ندارد
رئیس انجمن هنرهای نمایشی گلستان گفت: به دلیل 
نداشتن متولی، فعالیت فرهنگی و هنری شغل محسوب نمی 
شود و کسی نیز برای سر و سامان دادن به این فضا تلاش 
نمی کند.صمد رحیمی اظهار کرد: متاسفانه از این منظر که 
فرهنگ متولی ندارد و اساساً شغل محسوب نمی شود کسی 
رسیدگی هم نمی کند و تلاشی برای اینکه فضا را سر و 
سامان دهند، وجود ندارد. وی ادامه داد: به دلیل اینکه فعالیت 
هنرمندان مانند سایر شغل ها لحاظ نمی شود، این موضوع به 
لحاظ معیشتی شرایط را برای آنها سخت می کند. رحیمی با 
بیان اینکه کرونا نیز به شدت معیشت اهالی فرهنگ را تحت 
فشار قرار داده است، افزود: مخصوصاً برای هنرمندان تئاتر 
که باید برای دیده شدن مخاطب داشته باشند. رئیس انجمن 
هنرهای نمایشی گلستان با بیان اینکه شرایط هنرمندان تئاتر 
از همیشه سخت تر است، افزود: امیدوارم در مجلس و 
کمیسیون فرهنگی چاره ای بیندیشند و برای هنر نیز ردیف 
بودجه ای مناسبی در نظر بگیرند.وی تاکید کرد: در همه 
کشورهای توسعه یافته و نیمه توسعه یافته اهالی فرهنگ 

متولی دارند و شهرداری ها به عنوان پایلوت اصلی به لحاظ 
شکل درآمدی که دارند، موظف هستند به حوزه هنر و 
فرهنگ رسیدگی کنند و هزینه ها را پوشش دهند. رحیمی با 
اشاره به اینکه در کشور ما در حوزه شهرداری جنگ قدرت 
هاست و همه تلاش می کنند صاحب امتیاز شوند، تصریح 
کرد: هنر هزینه دارد و در صورتی که در حوزه فرهنگ 
و هنر سرمایه گذاری انجام نشود ما برای نسل های آینده 
نمی توانیم حرفی برای گفتن داشته باشیم.مدیرعامل انجمن 
هنرهای نمایشی گلستان برگزاری جشنواره های متعدد و 
بدون کارشناسی را از دیگر آسیب های این بخش برشمرد 
و گفت: اگر این هزینه ها تجمیع شود و در مسیر درست 
تبین شود قطعاً می تواند بازخورد بهتری داشته باشد.وی 
افزود: در سال ۳۶4 جشنواره تنها در حوزه نمایش داریم، 
اما باید ببینیم چه تاثیری بر جامعه می گذارند و چرا این همه 
مشکلات فرهنگی داریم؟ یا تاثیر درست نیست و یا روند 
اشتباه داریم و هزینه صرفاً برای اینکه مسیری طی شود 

انجام می شود.
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آگهی اختصاصی موضوع قانون تعیین تکلیف وضعیت
 ثبتی اراضی و ساختمان های فاقد سند رسمی

 برابر ماده 3 و ماده 13 آئین نامه قانون تعیین تکلیف
برابر آراء صادره هیئت موضوع قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتی اراضی و ساختمان های فاقد سند رسمی 
مستقر در واحد ثبتی تصرفات مالکانه بلامعارض آقای/خانم شرکت تولیدی آرد طلوع فجر هاشمی بشماره 
شناسه 4 و بشماره 1۰7۰۰۰4۶987 متقاضی کلاسه پرونده 14۰۰11441۲48۰۰۰۰1۳۶ در 9 سهم از ۶۰ سهم 
ششدانگ عرصه که بابت ششدانگ اعیانی یکباب ساختمان به انضمام 4۲سهم از ۶۰ سهم ششدانگ عرصه 

به پلاک 17 فرعی از 8۳- اصلی بخش ۳ بنام متقاضی سند صادر شده است بمساحت 1۲۶۶8.۶9 مترمربع 
از پلاک 17 فرعی از 8۳- اصلی واقع در اراضی امیرآباد بخش ۳ حوزه ثبت ناحیه ۲ گرگان طبق رای صادره 
حکایت از تصرفات متقاضی دارد. لذا به منظور اطلاع عموم مراتب در دو نوبت به فاصله پانزده روز آگهی می 
شود از این رو اشخاصی که نسبت به رای صادره فوق الذکر اعتراض داشته باشند می توانند از تاریخ انتشار 
اولین آگهی بمدت دو ماه اعتراض خود را با ذکر شماره پرونده به این اداره تسلیم و پس از اخذ رسید ظرف 
مدت یکماه از تاریخ تسلیم اعتراض به مرجع ثبتی، دادخواست خود را به مرجع ذیصلاح قضائی تقدیم و 

گواهی تقدیم دادخواست را به این اداره ارائه نمایند. 
تاریخ انتشار نوبت اول: 14۰۰/11/۲7    تاریخ انتشار نوبت دوم: 14۰۰/1۲/14

حجت الله تجری- رئیس اداره ثبت اسناد و املاک منطقه دو گرگان  م.الف 1۰۲۶۶

آگهي هاي ثبتي

 

به:آقایعبدالعزیزایرینقشهبرداروارزیابثبتآققلا
بموجب تقاضای وارده  شماره ۶778 مورخ 14۰۰/۰9/17 به استناد قانون افراز و فروش املاک مشاع مصوبه 
۵7/8/۲۲ آقای علیرضا فیض الهی تبریزیان تقاضای افراز سهام خود از شش دانگ پلاک ۲۳1 فرعی از چهار 
اصلی واقع در اراضی آق قلا بخش هفت ثبت آق قلا که جریان ثبتی آن توسط آقای امید اسماعیلی نماینده 
ثبت گزارش گردیده را نموده است که باستناد ماده ۳ آیین نامه ثبت ماموریت داده میشود با حضور متقاضی 

و کلیه ماکلین مشاعی در ساعت 1۰ صبح روز دوشنبه مورخه 14۰1/۰1/۲9 به محل وقوع ملک عزیمت و 
با توجه به سوابق ثبتی و تصرفات و رعایت حقوق هر یک از مالکین مشاعی نسبت به ترسیم نقشه افرازی 
اقدام و برابر ماده 4 آیین نامه مزبور نسبت به تنظیم صورتمجلس افرازی بطوریکه در تفکیک معمول است 

اقدام و نتیجه را گزارش نمائید.
محمد فندرسکی- سرپرست اداره ثبت اسناد و املاک آق قلا- م. الف 10403 

آگهي هاي ثبتي

01732244302

فریاد تشنگی خلیج گرگان گوش شنوایی ندارد
برای  فراوان  راهکارهای  ارائه  وجود  با  محبی-  اعظم 
نجات خلیج گرگان از سوی کارشناسان، اما نبود اعتبار 
سبب شده تا وضعیت این زیستگاه آبی، همچنان در 
آن  حیات  برای  امیدها  و  بماند  باقی  اضطرار  حالت 
و  دیروز  روایت  گرگان  خلیج  شود.نجات  کمرنگ تر 
امروز نیست بلکه سال ها است که آحاد مختلف مردم، 
فعالان محیط زیست و مسئولان در تلاش هستند تا برای 
حیات این ذخیره گاه ارزشمند راهکاری بیندیشند. وسعت 
4۰۰ هزار هکتاری خلیج گرگان در سال های اخیر به 
دلایل مختلف دستخوش تغییرات فراوانی شده و یک 
چهارم از پهنه آبی آن بر اثر کاهش تراز آبی و پسروی 
دریا به سرزمینی مرده و خشک تبدیل شده است.خلیج 
گرگان به عنوان بخش آبی پناهگاه حیات وحش میانکاله 
که  است  برخوردار  فراوانی  محیطی  زیست  ارزش  از 
با کاهش تراز آب خزر ارزش زیست محیطی آن در 
معرض خطر است.ورود میلیون ها لیتر فاضلاب، وقوع 
به اراضی  اندازی  شکار بی رویه حیات وحش، دست 
ساحلی و مستحدثه و وقوع پدیده خشکسالی از جمله 
پارامترهای تهدیدکننده این بوم سازگان بین المللی است 
که ضرورت دارد هرچه سریع تر برای نجات آن راهکاری 
اندیشیده شود.طی سالیان اخیر مطالعات متعددی از سوی 
مراکز آکادمیک و یا ارگان های متولی برای احیای این 
اکوسیستم انجام و راهکارهای چندگانه برای آن ترسیم 
شد. تزریق آب به وسیله پمپاژ از دریای خزر، لایروبی 
دالان های آبی قدیمی بین خلیج گرگان و دریای خزر 
مانند کانال خزینی، آشوراده و چپاقلی، تأمین و منظور 
کردن حقابه خلیج گرگان از منابع بالادستی و کاهش 
برداشت آب از رودخانه های منتهی به خلیج از جمله 
راهکارهای پیش بینی شده برای احیای این پهنه آبی است 
که تاکنون اجماع کاملی برای انتخاب و اجرای عملیات 
احیا انجام نشده است. متولیان مدیریت این ذخیره گاه 
حیات وحش باید بدانند که مهم ترین عنصر برای احیا 
و نجات خلیج گرگان عنصر زمان است. به زبان ساده تر 
به جای آنکه به صورت مداوم جلسه، میزگرد و همایش 
برای بررسی راهکارهای نجات این اکوسیستم برگزار 
شود، باید به فکر تأمین آب و تزریق آن به خلیج گرگان 
باشند. موضوعی که تاکنون هم به تأخیر افتاده و در نتیجه 
آن بخش وسیعی از مساحت خلیج گرگان به سرزمین 
خشک و کانون ریزگرد تبدیل شده است. لذا ضرورت 
دارد با همراه کردن مدیران ملی راهکارهای جدیدی برای 

اجرای آن در نظر گرفته شود.

اعتباراترویکاغذاست
جلسه  در  گلستان  وقت  استاندار  اظهارات  براساس 
سال  در  که  کشور  تالاب های  مدیریت  عالی  شورای 
1۳99 به ریاست معاون اول رئیس جمهور برگزار شد، 
مبلغ هزار میلیارد تومان برای احیای خلیج گرگان در نظر 
گرفته شد که این رقم در بودجه 14۰۰ منظور نشد و 
مقرر شد تا از محل اعتبارات داخلی دستگاه های اجرایی 
استان عملیات لایروبی آغاز شود که به دلیل عدم تأمین 
منابع، دستگاه اجرایی متولی لایروبی نتوانست عملیات را 

آغاز کند.براساس اظهارات استاندار فعلی گلستان مبلغ 
1۰۰ میلیارد تومان از محل منابع مدیریت بحران خلیج 
اختصاص داده شده که این رقم تاکنون در حد حرف 
باقی مانده و عملیات لایروبی همچنان در انتظار تأمین 
اعتبار است. به گفته مدیران سازمان بنادر و دریانوردی 
استان، همه چیز برای اجرای عملیات لایروبی کانال ها از 

نظر مسائل فنی و تجهیزات فراهم بوده و نیازمند تأمین 
منابع مالی است.

تعللخسارتبههمراهدارد
یک کارشناس محیط زیست در خصوص نجات خلیج 
گرگان گفت: تعلل در اجرای پروژه لایروبی خلیج گرگان 
تبعات و خسارات زیست محیطی پرشماری را برجای 
رویه  بی  رشد  افزود:  دوجی  سلمان  گذاشت.  خواهد 
جلبک ها ناشی از افزایش مواد آلی محلول در آب، ایجاد 
و تشکیل جزیره آکاز )جزیره نیزاری هزار هکتاری( در 
شمال آشوراده، وقوع بیماری بوتولیسم در یکی دو سال 
اخیر، شکل گیری کانون های انتشار بو مشمئز کننده و 
پیرامونی  نقاط  در  ریزگرد  کانون های  ایجاد  همچنین 
خلیج گرگان ازجمله خسارات ناشی از بی توجهی به 
زیستگاه آبی در سال های اخیر است.وی بیان کرد: در 
حال حاضر خلیج با دو مشکل جدی روبرو است که در 

وهله نخست می توان به کاهش کمی آب اشاره کرد که 
برای این معضل راهکارهای مختلف مانند پمپاژ آب و 
لایروبی کانال ها پیش بینی شده است.دوجی همچنین به 
موضوع کیفیت آب خلیج گرگان هم اشاره کرد و گفت: 
افزایش بار آلودگی میکروبی شیمیایی و فیزیکی آب یکی 
از چالش های بزرگ این بخش است که باید برای آن 

چاره جویی شود.وی افزود: هر گونه تعلل در اجرای 
عملیات لایروبی خلیج گرگان سبب می شود تا روایت 
تلخ دریاچه ارومیه این بار در شمال ایران و در حاشیه 
خزر تکرار شود. دوجی تأکید کرد: اختصاص اعتبار کافی 
برای خلیج گرگان نباید گرفتار پیچ و خم های اداری شده 
و باید در کوتاه ترین زمان با تأمین اعتبار عملیات احیا 

خلیج آغاز شود.

احیایخلیجنیازمندمدیریتدرستاست
رئیس فراکسیون محیط زیست مجلس شورای اسلامی 
نیز پس از بازدید از خلیج گرگان گفت: احیای خلیج 
گرگان در کنار لایروبی ها نیازمند ارتقای تصفیه خانه های 
تصفیه  افزود:  رفیعی  است.سمیه  آن  حاشیه  شهرهای 
خانه شهرهایی مانند بندرترکمن و گمیشان باید ارتقا 
یابد چون در حال حاضر در بهترین حالت ۶۰ درصد 
فاضلاب این شهرها پس از تصفیه وارد خلیج می شود.

وی با تأکید بر اینکه علاوه بر ایجاد تصفیه خانه باید 
حقابه خلیج هم اختصاص یابد، بیان کرد: با توجه به 
اینکه خلیج گرگان حدود 8۰ درصد وامدار چرخه و 
فرود آب از دریاست نیازمند اقدام سریع در تبادل آبی 
دریا برای احیای آن هستیم.رفیعی گفت: خلیج گرگان 
به یقین نیاز به مدیریت درست برای توجه جدی دارد 
خلیج  احیا  اقدامات  از  بخش  یک  فقط  بودجه  زیرا 
گرگان بوده و در کنار آن حتماً همت و تلاش همه 
دستگاه های استان گلستان برای حساس سازی مسئولان 

کشوری در نجات خلیج مهم است.

اختصاصبودجهازمحلمنابعمدیریتبحران
معاون هماهنگی امور عمرانی استاندار گلستان نیز در 
خصوص خلیج گرگان اظهار کرد: خلیج گرگان نیازمند 
کمک است و احیای آن به توسعه استان و حفظ محیط 
زیست کمک خواهد کرد.عفت همدم افزود: برای احیای 
این خلیج باید اعتبار ویژه در نظر گرفته شود و مانند 
دریاچه ارومیه یک دغدغه ملی ایجاد شود.وی با اشاره 
به اینکه ۶ سال از تشکیل کمیته ملی نجات خلیج گرگان 
گذشته است، گفت: بعد از گذشت این سال ها هنوز 
اقدام عملی در حوزه احیای خلیج انجام نشده است.
همدم بیان کرد: دو مرحله مطالعات برای احیای خلیج 
اما برای عملیاتی  انجام و پروژه ها تعیین تکلیف شد 
کردن این پروژه ها نیازمند ردیف اعتباری ویژه ای هستیم.

وی با بیان اینکه ۵۰۰ کیلومتر از رودخانه های منتهی به 
خیلج باید لایروبی شود، افزود: طی این سال ها با کمبود 
بودجه تنها توانسته ایم 19 کیلومتر از این رودخانه ها را 
لایروبی کنیم.همدم متذکر شد: براساس مصوبات ستاد 
ملی تالاب ها مقرر شد لایروبی کانال ها توسط سازمان 
بنادر و دریانوردی و از محل اعتبارات مدیریت بحران 
انجام شود که ۵۰۰ میلیارد تومان برآورد اعتبار شد که در 
مرحله اول برای تحقق این امر 1۰۰ میلیارد تومان از محل 
اعتبارات مدیریت بحران به این امر اختصاص خواهد 

یافت که پیگیر آن هستیم.

منعیبرایلایروبیوجودندارد
مدیرکل حفاظت محیط زیست گلستان هم گفت: در 
اولویت های  جزو  گرگان  خلیج  لایروبی  حاضر  حال 
انجام آن  برای  قانونی  منع  وزرات خانه است و هیچ 
وجود ندارد. محمدرضا کنعانی افزود: در سال جاری و 
بودجه سال آینده هیچ ردیف مستقلی برای لایروبی خلیج 
گرگان در نظر گرفته نشده اما وزرات خانه های مربوطه 
موظف هستند این پروژه را در دستور کار خود قرار دهند.
وی با بیان اینکه طبق مطالعات مرکز اقیانوس شناسی 
لایروبی کانال های خلیج گرگان موجب افزایش کمیت 
آب نخواهد شد اما گردش آب را افزایش می دهد، اضافه 
کرد: برآورد حقابه زیست محیطی تالاب های استان جز 
مطالبات سازمان حفاظت محیط زیست است در نتیجه 
مطالبه حقابه زیست محیطی تالاب های استان به وزارت 
نیرو ارسال شده و در صورت عدم تأمین این تالاب های 

به وضعیتی مشابه خلیج گرگان دچار خواهند شد.

وسعت 400 هزار هکتاری خلیج گرگان در سال های اخیر
 به دلایل مختلف دستخوش تغییرات فراوانی شده و یك چهارم از پهنه آبی آن

 بر اثر کاهش تراز آبی و پسروی دریا به سرزمینی مرده و خشك تبدیل شده است
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خبر

هنرمندان موسیقی 
به انزوا کشیده شده اند

گفت:  گلستان  موسیقی  انجمن  رئیس 
جشنواره موسیقی بسیار محدود اجرا می شود 
و همین امر هنرمندان موسیقی و نوازندگان 
و خوانندگان را به انزوا کشانده است. ابوذر 
اسماعیلی ثالث اظهار کرد: متاسفانه جشنواره 
فجر از سال 9۳ هر ساله در تهران فقط در قالب 
شو و کنسرت های درآمدزا و بدون بخش 
هنرمندان  موسیقی،  گروه های  برای  رقابتی 
موسیقی و نوازندگان و خوانندگان را به انزوا 
کشانده است. وی با بیان اینکه کسی راغب 
به انعکاس مشکلات نیست، خاطرنشان کرد: 
بارها در مصاحبه های مختلف مشکلات خود 
را مطرح کرده ایم اما هیچ فایده ای نداشته است 
چرا که گوش شنوایی وجود ندارد. رئیس 
اگر  کرد:  تصریح  گلستان  موسیقی  انجمن 
جشنواره های موسیقی بیشتر شود سبب رونق 
بخشی به این بخش و ارائه تولیدات با کیفیت 
خواهد شد. اسماعیلی عدم وجود سازمان و 
تشکیلات مستحکم مدیریت و برنامه ریزی 
در فعالیت های موسیقی را از دیگر مشکلات 
این حوزه برشمرد و گفت: انجمن موسیقی 
ایران هیچ گونه دخل و تصرفی در فعالیت های 
هیچ گونه  که  چرا  ندارد  کشور  موسیقی 
اختیارات و منابعی برای این تشکیلات تعیین 
نشده است. وی ادامه داد: همین نقصان باعث 
نظارت  عدم  آموزش،  سطح  آمدن  پایین 
صحیح بر آموزشگاه ها و موسسات و مراکز 
تولید و نشر موسیقی می شود. رئیس انجمن 
موسیقی گلستان ابراز امیدواری کرد بخاطر 
و  فرزندانمان  اجتماعی  و  فرهنگی  آینده 
همچنین مبارزه با نفوذ بیگانگان و بدخواهان 
این نظام مقدس بازنگری ویژه ای در این امر 
صورت پذیرد.وی تاکید کرد: موسیقی بخش 
انکار ناپذیر زندگی، اجتماع و فرهنگ هر 
جامعه است که اگر به آن به درستی پرداخته 
شود می تواند راهگشایی برای جلوگیری از 

بسیاری آسیب های اجتماعی باشد.

سلیمانی حقوقدان و وکیل دادگستری:

کانون وکلا
 بایدوکیل دانا و توانا 
تربیت کند 

 

■  رضاسلیمانی

نشست نظام آموزشی موثر برای دوره 
کارآموزی وکالت  و بررسی تجربیات 
نشست  این  در  شد.  برگزار  جهانی 
جعفریان  منصور  دکتر  اینستاگرامی 
وکیل دادگستری )عضو کانون وکلای 
دادگستری مرکز و ایالت کالیفرنیا(  و 
دکتر امین پاشا امیری وکیل دادگستری 
و معاون دفتر امور بین الملل اسکودا 
)دبیر نشست( بهمراه  رضا سلیمانی 
سابق  رئیس  و  دادگستری  وکیل 
گلستان  دادگستری  وکلای  کانون 

درباره  گفتگو  به  و  داشتند  حضور 
پرداختند.  وکالت  کارآموزی   اهمیت 
رضا سلیمانی وکیل دادگستری و رئیس 
سابق کانون وکلای دادگستری گلستان 
درباره  بررسی نظام داخلی آموزشی در 
دوره کارآموزی وکالت  طرح بحث کرد  
و گفت:  یکی از وظایف اصلی کانون 
های وکلا، تربیت و تحویل وکیل خوب، 
دانا و توانا به جامعه است. وی در مورد 
وضعیت حال حاضر کانون وکلا گفت: 
باید به چند موضوع اشاره کنم تا بتوانیم 
تحلیل درستی از وضعیت حاضر داشته 
دانشکده  اول، وضعیت  باشیم. مساله 
های حقوق هست. این وضعیت البته 
درباره تعداد زیادی از رشته های دیگر 
هم مصداق دارد اما همانطور که میدانیم  
کمی  غریب  و  عجیب  گسترش  با 
دانشگاه ها  در سال های اخیر به لحاظ 
کیفی  با افت شدیدی مواجه شده ایم 
و هم اکنون در این قسمت مشکلات 
زیادی داریم و به لحاظ اینکه از دیده 
رشته  حقوق،  رشته  بزرگان  برخی 
وجه  هیچ  به  است،  محور  کتاب  ای 
استانداردهای جهانی برای تدریس و 
تحصیل این رشته رعایت نمی شود. 
گلستان  وکلای  کانون  سابق  رییس 
ادامه داد: نکته دوم توانایی کانون های 
نقص  این  رفع  و  آموزش  در  وکلا 
آموزش  نقص  ترتیب،  هر  به  است. 
کانون  اما  شود  جبران  جایی  در  باید 
فاقد  به طور سیستماتیک  وکلا  های 
آموزش  این  برای  لازم  های  توانایی 
های  کانون  عمده  اولاً  زیرا  هستند. 
تشکیل شده  اخیر  در سال های  وکلا 
اند و به لحاظ اداره بنحو خودگردان و 
ضعف بنیه مالی، امکان تاسیس مجتمع 
های آموزشی را ندارند. ثانیا دانشکده 
های مهم حقوق، فقط در چند شهر 
مستقرند. ثالثاً به لحاظ همان ضعف بنیه 
مالی، امکان ایجاد مجتمع های آموزشی 
مثلًا توسط هر چند کانون با یکدیگر 
هم وجود ندارد. این وکیل دادگستری 
ادامه داد: نکته سوم وضعیت پذیرفته 
عمل  در  است.  آزمون  در  شدگان 
عمده پذیرفته شدگان آزمون وکالت ، 
همزمان با دوره کارآموزی به کارهای 
مهم دیگری همچون ادامه تحصیل در 
امور  برخی  یا  دکتری  یا  ارشد  مقطع 
دیگر مشغول اند. سلیمانی با یادآوری 

اهمیت آزمونها ادامه داد: نکته چهارم 
اینکه امتحان ورودی وکالت، صرفاً یک 
ناکافی  بسیار  که  است  تستی  امتحان 
است. گرچه جایگزین بهتری در حال 
حاضر برای این امتحان وجود ندارد اما 
نمی توان از عیوب یک امتحان تستی 
صرف نظر کرد و نکته آخر و پنجم این 
که متاسفانه هیچ ارتباطی بین دانشکده 
های حقوق به عنوان مرکز تئوریک این 
علم با مراجع قضایی به عنوان مکانی 
که حقوق زنده در آنها در جریان است 
است،  عملی  تجربیات  آموزشگاه  و 
به  را  ما  نکته  پنج  این  ندارد.  وجود 
این نتیجه می رساند که در حال حاضر 

و  حکمفرماست  نامناسبی  وضعیت 
برای اصلاح آن، بایستی ضعف های 
موجود برطرف بشود. رضا سلیمانی 
در بخش دیگری از سخنانش درباره 
این  مراحل  و  وکالت  آموزان  کار 
روش  این  همه  در  گفت:  کارآموزی 
وظایف،  و  نکات  کارآموزی  های 
مشکلات و نقاط ضعفی وجود دارد. با 
این توضیح که بخش عملی این دوره 
یعنی تهیه گزارشات از دادگاه ها بسیار 
ناکافی است و نمی توان از آن به عنوان 
یک تجربه عملی قابل اتکا نام برد. در 
عمل هم مشکلاتی در راه اجرای آن 

وجود دارد. 
رییس سابق کانون وکلای گلستان با 
اشاره به اینکه  در وضعیت فعلی با خلا 
مقررات مواجه هستیم، گفت: این خلا، 
در دو بخش نمود بیشتری دارد. بخش 
اول مربوط به وظایف وکیل سرپرست 
و ضمانت اجراهای لازم است و بخش 

دوم راجع به کارآموزان و وظایف و 
اجرای  که ضمانت  آنهاست  تکالیف 
موثری برای عدم اجرای این تکالیف 

وجود ندارد. 
سلیمانی در بخش سوم سخنان خود 
به  بحث درباره  فعالیت های کانون 
وضعیت  این  اصلاح  راستای  در  ها 
پرداخت و یاد آور شد: حدود ۲ سال 
قضاییه  قوه  سوی  از  مکاتباتی  قبل 
برای اصلاح آیین نامه لایحه استقلال 
شد.  انجام  دادگستری  وکلای  کانون 
گرچه کانون ها معتقد بودند با توجه 
به شرایط موجود، تغییر و اصلاح آیین 
وجاهت  فاقد  حقوقی  لحاظ  از  نامه 
است اما به هر ترتیب، برای نشان دادن 
حسن نیت خود، طبق ماده ۲۲ لایحه 
استقلال که تنظیم آیین نامه را برعهده 
داده  قرار  دادگستری  وکلای  کانون 
است، پذیرفتند که این آیین نامه اصلاح 
شود. کانون ها، چندین ماه برای تهیه 
متن اصلاحی تلاش و فعالیت کردند 
اما نهایتاً در آخرین روزهایی که جناب 
قضاییه  قوه  مسئولیت  رئیسی  آقای 
را برعهده داشتند، متنی با عنوان آیین 
نامه تصویب و منتشر شد که البته با 
متن تنظیمی کانونها دارای تفاوت های 
اساسی بود و به همین خاطر کانون ها، 
اجرای این آیین نامه را مخالف قانون 
نمی  اجرا  حاضر  حال  در  و  دانستند 
شود. اما در قسمت کارآموزی تغییرات 
خوب، مهم و مفیدی در این آیین نامه 

گنجانده شد.
 رضا سلیمانی در پایان گفت: کانون 
در  و  است  ای  واسطه  نهادی  وکلا 
واقع نباید و نمی تواند وظایف سیستم 
آموزش عالی کشور را بر عهده گیرد. 
این  در  عالی  آموزش  سیستم  ضعف 
در  است.  مشهود  و  آشکار  حوزه، 
برای  پیشرفته،  و  منظم  کشورهای 
تحصیل در رشته حقوق، متقاضی باید 
دانشنامه کارشناسی در رشته دیگری نیز 
داشته باشد، زیرا این رشته بسیار مهم 
حقوق،  با  که  است  ای  رشته  است. 
جان، مال، آبرو و شخصیت شهروندان 
ارتباط مستقیم دارد و به همین خاطر 
کم اهمیت شمردن آن، نتایجی وخیم 
برای شهروندان دارد. اصلاح وضعیت 
ابتدا در گرو اصلاح این وضعیت و رفع 

این  مشکلات است.

کانون وکلا نهادی
 واسطه ای است و در واقع 
نباید و نمی تواند وظایف 
سیستم آموزش عالی کشور

 را بر عهده گیرد. 

))

دبیر انجمن ادبیات داستانی گرگان:

انجمن ادبی گلستان فضای مناسبی ندارد
دبیر انجمن ادبیات داستانی گرگان گفت: انجمن ادبی 
در گلستان به دلیل نداشتن فضای مناسب نمی تواند 
بسیاری از کارگاه های آموزشی را برگزار کند. فرزاد 
خدنگ اظهار کرد: با توجه به تعدد انجمن های ادبی 
در استان و مخصوصاً شهر گرگان و همچنین شاعر 
و نویسندگان از هر طیفی چه کلاسیک و چه مدرن 
برگزاری  برای  ثابتی  مکان  هیچ  انجمن ها  متاسفانه 
جلسات ندارند. وی با اشاره به اینکه هیچ ساختمانی 
برای انجمن های ادبی در استان گلستان وجود ندارد، 
خاطرنشان کرد: با توجه به اینکه 47 انجمن ثبت شده 
در گلستان وجود دارد، اگر بخواهیم کارگاهی برگزار 
کنیم باید در سالن کوچک تالار فخرالدین اسعد گرگانی 
این کار را انجام دهیم که وسایل صوتی، سرمایشی و 

گرمایشی ندارد و فاقد هر گونه امکانات مناسب است.
خدنگ با بیان اینکه اگر این مشکل برطرف شود به 
رشد و شکوفایی انجمن های ادبی بسیار کمک خواهد 
کرد، تصریح کرد: بسیاری از اساتید به رایگان حاضر به 
برگزاری کارگاه ادبی می شوند اما ما حداقل امکانات 
از  بسیاری  که  می شود  سبب  امر  همین  و  نداریم  را 
فرصت ها را از دست بدهیم.دبیر محافل ادبی کتابخانه 
های عمومی گلستان مناسب نبودن جوایز ادبی و عدم 
انگیزه را از دیگر مشکلات برشمرد و گفت: متاسفانه 
است  درست  داستانی  و  ادبی  جشنواره های  اکثر  در 
می توانند  اما  است  ارشاد  و  فرهنگ  اصلی  متولی  که 
نظر انجمن ها را بپرسند و یا هماهنگی یک مجموعه 

غیرانتفاعی کار بهتری ارائه دهد.
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آگهی اختصاصی موضوع قانون تعیین تکلیف وضعیت
 ثبتی اراضی و ساختمان های فاقد سند رسمی

 برابر ماده 3 و ماده 13 آئین نامه قانون تعیین تکلیف
برابر آراء صادره هیئت موضوع قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتی اراضی و ساختمان های فاقد سند رسمی مستقر 
در واحد ثبتی تصرفات مالکانه بلامعارض آقای/خانم سمیه شکی بشماره شناسنامه 791 و بشماره ملی 
۲۲۶9489111 صادره از علی آبادکتول فرزند رضا متقاضی کلاسه پرونده 14۰۰11441۲۰۰1۰۰۰۶۰۳ 
در ششدانگ یک قطعه زمین که در آن احداث بنا شده است بمساحت 8۲.1۶ مترمربع از پلاک ۳- 
اصلی واقع در اراضی اوزینه بخش ۳ حوزه ثبت ناحیه ۲ گرگان طبق رای صادره حکایت از تصرفات 
متقاضی دارد. لذا به منظور اطلاع عموم مراتب در دو نوبت به فاصله پانزده روز آگهی می شود از این 
رو اشخاصی که نسبت به رای صادره فوق الذکر اعتراض داشته باشند می توانند از تاریخ انتشار اولین 
آگهی بمدت دو ماه اعتراض خود را با ذکر شماره پرونده به این اداره تسلیم و پس از اخذ رسید ظرف 
مدت یکماه از تاریخ تسلیم اعتراض به مرجع ثبتی، دادخواست خود را به مرجع ذیصلاح قضائی تقدیم 

و گواهی تقدیم دادخواست را به این اداره ارائه نمایند. 
تاریخ انتشار نوبت اول: 14۰۰/11/۲7  تاریخ انتشار نوبت دوم: 14۰۰/1۲/14
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آگهی اختصاصی موضوع قانون تعیین تکلیف وضعیت
 ثبتی اراضی و ساختمان های فاقد سند رسمی

 برابر ماده 3 و ماده 13 آئین نامه قانون تعیین تکلیف
برابر آراء صادره هیئت موضوع قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتی اراضی و ساختمان های فاقد سند رسمی 
مستقر در واحد ثبتی تصرفات مالکانه بلامعارض آقای/خانم محمد عراقی بشماره شناسنامه 4 و بشماره ملی 
۲1۲۲۵4۲1۳۶ صادره از گرگان فرزند شعبانعلی متقاضی کلاسه پرونده 14۰۰11441۲48۰۰۰۰7۰1 در 
ششدانگ یک قطعه زمین که در آن احداث بنا شده است بمساحت ۵۵.74 مترمربع از پلاک ۳- اصلی 
واقع در اراضی اوزینه بخش ۳ حوزه ثبت ناحیه ۲ گرگان طبق رای صادره حکایت از تصرفات متقاضی 
دارد. لذا به منظور اطلاع عموم مراتب در دو نوبت به فاصله پانزده روز آگهی می شود از این رو 
اشخاصی که نسبت به رای صادره فوق الذکر اعتراض داشته باشند می توانند از تاریخ انتشار اولین آگهی 
بمدت دو ماه اعتراض خود را با ذکر شماره پرونده به این اداره تسلیم و پس از اخذ رسید ظرف مدت 
یکماه از تاریخ تسلیم اعتراض به مرجع ثبتی، دادخواست خود را به مرجع ذیصلاح قضائی تقدیم و 

گواهی تقدیم دادخواست را به این اداره ارائه نمایند. 
تاریخ انتشار نوبت اول: 14۰۰/11/۲7  تاریخ انتشار نوبت دوم: 14۰۰/1۲/14

حجت الله تجری- رئیس اداره ثبت اسناد و املاک منطقه دو گرگان  م.الف 1۰۲۶1

آگهي هاي ثبتي

خبر

طرح استقبال از بهار 
 متفاوت تر از سال های قبل 

شهرداری گرگان، در خصوص طرح استقبال 
از بهار 14۰1 اظهار داشت: باتوجه به اینکه در 
آستانه سال نو قرار داریم، شهرداری گرگان در 
قالب طرح استقبال از بهار برنامه ریزی ها و 
جلسات متعددی جهت بهسازی، پاکسازی و 
زیباسازی معابر سطح شهر انجام داده است. 
محمدرضا سبطی افزود: یکی از برنامه های 
متفاوت نسبت به سال های گذشته، نصب 
۶۶ المِان جدید و اجرای اصولی ۳۵ طرح 
نورپردازی در معابر اصلی شهر است. به گفته 
وی، رنگ آمیزی جداول با الهام از طبیعت و 
رنگ های اصیل، اجرای ۳۰ طرح دیوارنگاری 
با تاکید بر معماری ایرانی اسلامی، ساخت 
تندیس مشاهیر ایرانی در ورودی پارک شهر، 
طراحی پارک کوی نیایش به سبک گردشگری، 
طرح های ویژه اعیاد شعبانیه، نصب ۲۰ لوستر 
شهری و پخش موسیقی های خاطره انگیز از 
جمله برنامه های شهرداری در روزهای پایانی 
سال جاری است.شهردار گرگان همچنین از 
تداوم عملیات بهسازی و لکه گیری آسفالت 
به صورت مستمر در محورها و خیابان های 
اکنون 4  داد و گفت: هم  اصلی شهر خبر 
دستگاه فینیشر مشغول به کار هستند. سبطی 
خاطرنشان کرد: بنا داریم تا پایان سال جاری 
لکه گیری آسفالت را به اتمام برسانیم. وی در 
بخش دیگری از سخنان خود به تشکیل کمیته 
ویژه نظم شهری در سال پیش رو خبر داد و 
اظهار کرد: در این کمیته دستگاه های نظارتی و 
امنیتی حضور خواهند داشت و امیدوارم بتوانیم 
با کمک این عزیزان نسبت به حفظ کرامت 

انسانی شهروندان اقدام کنیم.

فیلم ساز گلستانی فینالیست 
جشنواره بین المللی برزیل شد

سارا براتی با فیلم مستند کوتاه »تکیه بر آب« 
المللی  بین  فینالیست سیزدهمین جشنواره 
آرنب برزیل شد. فیلم مستند کوتاه »تکیه بر 
آب« ساخته سارا براتی از فیلمسازان گلستانی، 
مستند  بهترین  جایزه  برنده  این  از  پیش 
جشنواره بین المللی آب و انرژی شده و در 
دومین جشنواره فیلم کوتاه سلفی ۲۰ جایزه 
بهترین مستند را از آن خود کرده است. این 
فیلم همچنین در جشنواره بین المللی وراکروز 
مکزیک کاندیدای بهترین مستند کوتاه شده و 
اکنون در مرحله داوری جشنواره بین المللی 
موئینهو پرتغال است. سیزدهمین جشنواره بین 
المللی فیلم آرنب برزیل بیست و پنجم تا سی و 
یکم ماه مارس در شهر سائوپایولو برزیل برگزار 
می شود.مستند تکیه بر آب، روایت پیرمرد و 
پیرزنی است که یک اتفاق طبیعی زندگی آنها 
را دچار چالشی جدی می کند اما امید به تغییر 
شرایط دارند.کارگردان و تدوین گر و صداگذار 
این فیلم سارا براتی بوده و فیلم برداری آن 
توسط مهدی صاحبدل و صدابرداری توسط 

یاشار کمیزی انجام شده است.

کاهش سود بانکی 
مطالبه اصلی کشاورزان 

سود  کاهش  گفت:  گلستان  کشاورز  خانه  دبیر 
مطالبه های  از  یکی  در بخش کشاورزی  بانکی 
این  در  اقتصادی  فعالان  و  برداران  بهره  اصلی 
استان است. علیقلی ایمانی افزود: اکنون در شورای 
قیمت گذاری سود بانکی ارایه تسهیلات به بخش 
کشاورزی 1۵ درصد لحاظ شده که بانک ها به این 
مصوبه عمل نکرده و پرداخت تسهیلات آن ها 
کمتر از 18 درصد نیست.وی ادامه داد: این تناقض 
در دریافت سود بانکی از کشاورزان ربطی به اعمال 
تحریم های ظالمانه ندارد بلکه در مدیریت اجرا 
این معضل رسیدگی شود. وی  به  باید  که  بوده 
خاطرنشان کرد: با توجه به این که اقتصاد این استان 
برپایه کشاورزی بوده و ساماندهی سود بانکی در 
این بخش می تواند کشاورزی منطقه را از جمله 
در افزایش ضریب مکانیزاسیون، تامین سرمایه در 
گردش برای خرید نهاده های موردنیاز و افزایش 
بهره وری در تولید، شتاب داده و اقتصادی کند. 
ایمانی تناسب سازی افزایش قیمت محصولات 
از  تولید  های  نهاده  قیمت  افزایش  با  کشاورزی 
جمله کود، سم، بذر، ادوات دنباله بند و ماشین های 
کشاورزی و حق آبه را ضروری دانست و افزود: 
اکنون هزینه کرد کشاورزان با تولید آن ها همخوانی 
نداشته و در هر سال زراعی متحمل زیان فراوان 
محصول   1۵ تولید  در  گلستان  شوند.استان  می 
راهبردی کشور شامل دانه های روغنی کلزا، سویا 
و آفتابگردان، هلو، توتون و گوشت مرغ رتبه اول، 
گندم، چغندرقند و خرمالو مقام دوم، شلتوک)برنج(، 
ماهیان  سوم،  رتبه  پنبه  و  میگو  ابریشم،  تر  پیله 
پرورشی و خاویاری رتبه چهارم و جو و زیتون 

رتبه پنجم کشوری را دارد.

انعقاد اولین قرارداد سرمایه گذاری
 در منطقه لجستیك اینچه برون

مدیرکل راه آهن شمال شرق ۲ از انعقاد پنج هزار 
لجستیک  مرکز  در  گذاری  سرمایه  ریال  میلیارد 
ریلی اینچه برون خبرداد. محسن اعتماد اظهار کرد: 
مهم ترین بخش راه اندازی مرکز لجستیک اینچه 
برون، مبحث سرمایه گذاری است که این مقوله 
بعد از اقدامات حقوقی، ثبتی، فنی و پیش ساختی 
انجام می شود. مدیرکل راه آهن شمال شرق ۲ افزود: 
کمیسیون لوایح ۵۳8 هکتار زمین برای ایجاد مرکز 
لجستیکی اینچه برون در اختیار راه آهن قرار داده 
و همچنین 11۰ هکتار هم توسط خود راه آهن 
خریداری شد و در مجموع ۶۵۰ هکتار زمین برای 
ایجاد این مرکز لجستیک در اختیار ما است. وی 
توضیح داد: روند واگذاری ۵۳8 هکتار بسیار به 
درازا انجامید و 1۰ روز پیش اداره کل منابع طبیعی 
استان طبق مصوبه شورای تأمین این اراضی را به 
راه آهن واگذار کرد و هم اکنون مشکلات حقوقی 
برطرف شده و ما توانستیم سرمایه گذار جذب کنیم.
اعتماد با اشاره به انعقاد قرارداد اولین سرمایه گذاری 
در منطقه لجستیک، اعلام کرد: این سرمایه گذاری 
در زمینه تخلیه و بارگیری و نگهداری غلات بود 
و صنعت فرآوری چوب هم در آن انجام خواهد 
برای  بار  میلیون تن  داد که مجموعاً حدود ۲.۵ 
این سرمایه گذاری پیش بینی شده است. مدیرکل 
راه آهن شمال شرق ۲ با بیان اینکه این سرمایه گذار 
بومی است، گفت: این طرح در سال گذشته مطرح 
و ۵۰۰ میلیارد تومان سرمایه گذاری برای آن در نظر 
گرفته شده است. وی بیان کرد: این طرح حدود 
۲۵۰ نفر اشتغال ایجاد خواهد کرد و تلاش می کنیم 
که مدت قرارداد را با مکاتبه با وزیر اقتصاد به 4۰ 
سال افزایش دهیم.اعتماد تاکید کرد: تمامی مراحل 
اهلیت سنجی، توجیه اقتصادی و سایر مطالعات در 
کارگروه های مختلف بررسی شده و این قرارداد 
می تواند سرآغاز قراردادها و جذب سرمایه گذار در 

منطقه لجستیک باشد.

مجموعه تخصصی ورزشی 
نیاز اساسی ورزش بانوان گلستانی است

رییس گروه امور بانوان اداره کل ورزش و جوانان 
و  تخصصی  ورزشی  مجموعه  گفت:  گلستان 
ورزش  اساسی  نیازهای  جمله  از  مالی  حمایت 
بانوان این استان است. کیانوش دیلمی اظهارداشت: 
منظوره  چند  مجموعه  و  سالن  فاقد  گلستان 
ورزشی ویژه بانوان است و باتوجه به اینکه این 
منطقه کشاورزی بوده و از صنایع بزرگ تبدیلی 
برای حمایت محروم است، بنابراین بانوان استان 
نیازمند بودجه و حمایت مالی دولت عدالت محور 
سیزدهم هستند.وی افزود: با وجود اینکه زنان و 
دختران گلستانی متخصصان و  سرمربیان تیم ملی 
بیشتر رشته ها هستند، ولی بخاطر نبود بودجه و 
حمایت های مالی امکان استفاده از بسیاری از این 
ظرفیت ها را در منطقه نداریم در حالی که استان 
های دیگر این همه ظرفیت قهرمانان گلستانی را 
نداشته ولی بیشترین بودجه را دریافت می کنند. 
دیلمی بیان کرد: زنان و دختران گلستانی در میادین 
ورزشی کشوری، آسیایی و جهانی از توانایی های 
بسیاری برخوردارند و در بخش های متعددی حتی 
از مردان نیز پیشی گرفته اند و با حمایت های بیشتر 
و تامین نیازهای ورزشی این بخش به طور قطع 
بیش از پیش در میادین ورزشی خواهند درخشید. 
وی تصریح کرد: دولت سیزدهم اگر بتواند درصد 
عادلانه  را  بانوان  ورزش  تخصصی  های  بودجه 
تقسیم کند استان های محروم و مرزی مانند گلستان 
که بدون حامی مالی هستند مشکلاتشان به یقین 

حل خواهد شد.

خبر                           

معاون وزیر کار:

ایمنی در واحدهای معدنی کشور ارتقا می یابد
از معدن  بازدید  ماه در  اسفند   علی حسین رعیتی فرد 
ابزار و  به روز کردن  اظهارکرد:  آزادشهر  زمستان یورت 
امکانات مورد استفاده در معادن با هدف بهتر شدن وضعیت 
ایمنی برای کارگران و کاهش دغدغه خانواده های آنها در 
اولویت است.وی افزود: از نظر وزارت تعاون، کار و رفاه 
اجتماعی کار در معدن جزو مشاغل سخت و زیان آور 
شناخته می شود که باید این قانون در معدن زمستان یورت 

هم اعمال شود.معاون وزیر تعاون، کار و رفاه اجتماعی، 
تطبیق زمان سنوات در تامین اجتماعی را از دیگر مشکلات 
کارگران معدن زمستان یورت دانست و ابراز امیدواری کرد: 
با مساعدت تامین اجتماعی اجرای سخت و زیان آور بودن 
فعالیت این افراد عملیاتی شود و پیمانکار این معدن قبول 
کرده تا چهار درصد حق بیمه برای مشاغل سخت و زیان 
آور را پرداخت کند.وی گفت: معدن کاران در صورت 

ارسال حق بیمه به مدت ۲۰ سال توسط کارفرما بازنشسته 
می شوند چرا که هر سال کار در معدن 1.۵ سال ضریب 
می خورد و حقوق ۳۰ روز بازنشستگی پرداخت می شود.
معاون وزیر تعاون، کار و رفاه اجتماعی افزود: بعضی از 
کارگران معدن نسبت به اینکه در جاهای مختلف کار کردند 
اما تجمیع سنوات بیمه ای آنان انجام نشده گله دارند که لازم 
است مستندات را ارائه دهند تا در تامین اجتماعی به یک 
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خبرنگاران گلستان 
امنیت شغلی ندارند

رئیس خانه مطبوعات گلستان گفت: امنیت 
جامعه  مشکل  بزرگترین  همیشه  شغلی 
رسانه بوده است. هادی علمدار اظهار کرد: 
در حوزه رسانه سال هاست که مشکلات 
و عدم حمایت درست  دارد  زیادی وجود 
باعث شده رسانه ها ضعیف شوند.وی با بیان 
اینکه عدم ثبات شغلی و نداشتن بیمه از اصلی 
است،  گلستان  خبرنگاران  مشکلات  ترین 
خاطرنشان کرد: خبرنگاری را از لحاظ مالی 
نمی توان یک شغل محسوب کرد و از طرف 
بزرگترین  امنیت شغلی همیشه  نبود  دیگر 
مشکل جامعه رسانه ای بوده است که در همه 
این سال ها تغییری نکرده است.علمدار افزود: 
استان گلستان نسبت به سایر استان های دیگر، 
استانی کم برخوردار است، برای همین حوزه 
رسانه در این استان چندان تقویت نشده و از 
کمبود خبرنگار متخصص در این استان رنج 
می بریم. رئیس خانه مطبوعات گلستان با بیان 
اینکه مشوق های حمایتی که وجود دارد باید 
تسهیل شود، گفت: تامین اجتماعی برای بیمه 
خبرنگاران تنها به کارگاه های مشمول حمایت 
دولت تاکید دارند و این امر سبب شده تا 
خبرنگاران حوزه مجازی و خبرگزاری های 
استان نتواند از بیمه برخوردار شوند.وی با بیان 
اینکه باید امور تایید بیمه خبرنگاران از طریق 
صندوق هنر به استان ها واگذار شود، تصریح 
کرد: سخت گیری که در این حوزه برای بیمه 
و مالیات کار رسانه ای وجود دارد باعث از 
رونق افتادن فعالیت های رسانه ای شده است.

رئیس خانه مطبوعات گلستان اضافه کرد: در 
حال حاضر تایید کار خبرنگار در استان باید 
از طریق معاونت مطبوعاتی انجام شود که 
این شاید پرسه زمان برشود و فعالان رسانه 
نتوانند از بیمه استفاده کنند اگر این امر به 
استان ها واگذار شود بسیاری از مشکلات بیمه 

اصحاب رسانه حل خواهد شد.

توله پلنگ نر
 بر اثر تصادف تلف شد

رئیس اداره نظارت بر حیات وحش محیط 
زیست گلستان از تلف شدن یک توله پلنگ 
روستای  جنوب  کیلومتری  پنج  در  نابالغ 
محمدآباد علی آبادکتول خبرداد. محمود شکیبا 
اظهارکرد: یک توله پلنگ نر نابالغ در پنج 
کیلومتری روستای محمدآباد علی آبادکتول 
بر اثر تصادف تلف شد.رئیس اداره نظارت 
بر حیات وحش محیط زیست گلستان با بیان 
اینکه بررسی بیشتر در این زمینه ادامه دارد، 
گفت: پلنگ از گربه سانان در معرض انقراض 

در زیستگاه های استان گلستان است.

توسعه گلستان در گرو توسعه روستاهاست
مریمجعفری_طبق سرشماری سال 1۳9۵، 
حدود 47 درصد جمعیت استان گلستان را 
جمعیت روستایی تشکیل می دهد که این 
امر بیانگر تاثیر فراوان روستاها در زمینه های 
اقتصادی، فرهنگی، اجتماعی و گردشگری 
موانع  رفع  پی  در  و  راستا  این  در  است. 
روستایی،  کمبودهای  به  توجه  موجود، 
قرار  امر  مسئولان  کار  دستور  در  همواره 
دارد. احداث دهیاری ها در سال های اخیر 
یکی از اقدامات خوب و ثمربخش بود که 
توانست در سامان دهی و توسعه روستاها 
ترین  مهم  از  یکی  بگذارد.  فراوانی  تاثیر 
مواردی که در طی سال ها همواره مورد 
توجه دهیاری ها بوده، توجه  به مسائل 
بهداشتی و زیست محیطی است. دهیاران 
مسئولیت مستقیمی در جمع آوری مستمر 
مشکلات  رفع  و  پاکسازی  پسماندها، 
بهداشتی منطقه، زیباسازی روستا و گسترش 
فضای سبز دارند. روستای کلاجان سادات 
از توابع شهرستان گرگان یکی از روستاهایی 
است که اقدامات درخشانی در این حوزه 
به  روستایی  پسماند  آوری  جمع  دارد. 
صورت مکانیزه، احداث پارک های بازی 
و ورزشی در بافت روستا، پاکسازی مستمر 
معابر و جداول روستا بخشی از اقدامات 
این دهیاری است.دهیار روستای کلاجان 
آوری  جمع  نحوه  خصوص  در  سادات 
گفت:  سادات  کلاجان  روستایی  پسماند 
توسط  روستا  این  پسماند  آوری  جمع 
ماشین آلات مکانیزه هر دو هفته یکبار انجام 
شده و به نزدیک ترین سایت زباله انتقال 
می یابد. میرموسوی اظهار کرد: گسترش 
همواره  روستا  زیباسازی  و  سبز  فضای 
در دستور کار دهیاری بوده و هرساله با 
کاشت نهال در معابر روستا، در این مسیر 
ادامه  در  وی  شود.  می  برداشته  قدمی 
سبز  فضای  های  بوستان  احداث  افزود: 
در  دهیاری  اقدامات  دیگر  از  پارک  و 
جهت گسترش فضای سبز و ایجاد نشاط 
کلاجان  روستای  دهیار  است.  اجتماعی 
سادات در خصوص برنامه های دهیاری 
برای ایجاد نشاط در بین مردم روستا، ادامه 
پیاده  ورزشی،   مسابقات  برگزاری  داد: 
روی های خانوادگی و برنامه های متنوع 
برای کودکان و نوجوانان روستا  در نشاط 
اجتماعی و پویایی مردم تاثیر فراوانی داشته 
که با توجه به شیوع ویروس کرونا این 
برگزار می  بیشتری  احتیاط  با  مراسمات 
ظرفیت  خصوص  در  میرموسوی  شود. 
های گردشگری روستای کلاجان گفت: 
اما  ندارد  طبیعی  ی  جاذبه  روستا  این 
دهیاری و شورای روستا همواره تلاش می 
کنند تا با ایجاد بسترهای مناسب زمینه را 
برای رشد گردشگری در این روستا ایجاد 
کنند تا کلاجان سادات به یک روستای 

هدف گردشگری تبدیل شود.

معضلاتجمعآوریپسماند
اما شرایط جمع آوری پسماند در بعضی از 
روستاهای استان مناسب نیست و  در برخی 
از مناطق با معضلاتی در خصوص جمع 
روبرو  روستا  زیباسازی  و  پسماند  آوری 
هستیم. روستای آرخ بزرگ یکی از این 
روستاها است. به گفته دهیار این روستا عدم 
مناسب جهت جمع آوری  ماشین آلات 
پسماند روستایی، کار نیروهای خدماتی را 
جهت پاکسازی روستا سخت کرده است. 
رحیمی اظهار کرد: پسماندهای روستایی 
در آرخ بزرگ با یک ماشین اسقاطی جمع 
بار  چندین  کنون  تا  که  شود  می  آوری 
توسط دهیاری روستا مورد بازسازی قرار 

گرفته است.وی افزود: با توجه به وسعت 
مستمر  پاکسازی  بزرگ،  آرخ  روستای 
تجهیزات  نیازمند  روستا  این  اصولی  و 
مناسبی بوده که توجه مسئولین مربوطه 
را می طلبد. دهیار روستای آرخ بزرگ 
در خصوص افزایش فضای سبز روستا 
گفت: کاشت نهال های مثمر و غیرمثمر 
در آرخ بزرگ به صورت سالانه انجام می 
شود که حفظ و نگهداری از آن ها نیازمند 
است. رحیمی در  مردم روستا  همراهی 
انتها با بیان اینکه بخشی از فضای سبز 
بین می رود،  از  با هجوم دام ها  روستا 
تصریح کرد: حضور دام های روستایی 
در داخل فضای سبز موجب از بین رفتن 
این فضا شده که برای جلوگیری از این 
امر تمام مردم روستا باید همکاری کنند 
و در صورت مشاهده مانع حضور دام به 

فضای سبز روستایی شوند.

و عمومی پاکسازی طرح اجرای
زیباسازیروستاهایگلستان

با توجه به معضلات موجود در برخی از 
آوری  جمع  حوزه  در  استان  روستاهای 
اداره کل  زیباسازی روستاها،   و  پسماند 
استانداری  شوراهای  و  روستایی  امور 
گلستان طرح پاکسازی عمومی و زیباسازی 
روستاهای استان را آغاز کرد. این طرح با 
هدف ایجاد منظر عمومی مطلوب و رفع 
برخی مشکلات زیست محیطی از دی ماه 
آغاز  استان گلستان  14۰۰ در روستاهای 
شوراهای  و  روستایی  امور  شد.مدیرکل 
استانداری گلستان در این خصوص گفت: 
پیرو تاکید استاندار گلستان مبنی بر پاکسازی 

اقدام  این  استان  روستاهای  زیباسازی  و 
با همکاری مسئولان و مشارکت مردمی 
صورت گرفت. علی نصیبی اظهار کرد: با 
توجه به وظایف دهیاری ها در خصوص 
محیطی،  زیست  و  بهداشتی  اقدامات 
پسماندهای  آوری  جمع  و  پاکسازی 
روستایی به صورت مستمر در روستاهای 
استان انجام می شود و در طرح پاکسازی 
عمومی و زیباسازی روستاها، پسماندهای 
رها شده در مراتع و ورودی های روستا 
جمع آوری شده است. وی از حضور یک 
تیم نظارتی بر عملکرد دهیاری ها هنگام  
پاکسازی روستاها سخن گفت و افزود: این 
تیم با حضور در 14شهرستان و ۲7 بخش، 
توانست از 71 روستا بازدید به عمل آورد و 
در این مدت عملکرد دهیاری ها را به طور 
دقیق مورد بررسی قرار داد. مدیرکل امور 
استانداری گلستان  روستایی و شوراهای 

با بیان این که پسماندهای روستایی استان 
عمدتاً به سه سایت آق قلا، آزادشهر و مراوه 
پسماندهای  منتقل می شوند، گفت:  تپه 
روستایی به صورت متمرکز و اصولی جمع 
آوری شده  و با هماهنگی های صورت 
گرفته از طریق سازمان مدیریت پسماند، 
به سایت های سه گانه استان منتقل می 
شوند. نصیبی ادامه داد: با توجه به معضل 
گلستان،  روستای   9۰ در  پسماند  انتقال 
جلسه مشترکی با اداره کل محیط زیست و 
سازمان مدیریت پسماند برگزار شد که در 
آن موانع موجود در انتقال مورد بررسی قرار 
گفت. وی خاطرنشان کرد: در راستای طرح 
پاکسازی و زیباسازی عمومی روستاهای 
استان، از دی ماه سال جاری تا کنون4۲1 
برخودار  طرح  این  از  گلستان  در  روستا 
شدند.مدیرکل امور روستایی و شوراهای 
استانداری گلستان همچنین در خصوص 
زیباسازی  جهت  کل  اداره  این  اقدامات 
روستاهای استان گفت: زیباسازی یک پروژه 
بسیار عظیم بوده که در برگیرنده اقدامات 
خرد و کلان بسیاری است. نصیبی با بیان 
این که آگاهی دهیاران از ظرفیت های روستا 
برای زیباسازی آن منطقه ضرورت دارد، 
ادامه داد: برگزاری دوره های آموزشی در 
خصوص زیباسازی روستاها، برای ناظرین 
فنی دهیاری های استان یکی از اقدامات 
اداره کل امور روستایی در سال گذشته بود.
وی در ادامه افزود: یکی از ظرفیت های 
ارزشمند گلستان صنعت گردشگری است 
که روستاهای این استان نقش بسزایی در 
رونق آن دارند. مدیرکل امور روستایی و 
خاطرنشان  گلستان  استانداری  شوراهای 
کرد: با توجه به حضور گردشگران در استان 
در نوروز 14۰1، علاوه بر اقدامات مستمر 
دهیاری ها، این اداره کل، اقدامات ویژه ای 
جهت زیباسازی روستاها در دستور کار خود 
دارد.نصیبی در انتها یادآور شد: در راستای 
آغاز سال جدید، اداره کل امور روستایی 
و شوراهای استان گلستان، از 1۵ اسفندماه 
پروژه های زیباسازی و پاکسازی روستاها 
را مجدداً آغاز خواهد کرد. با توجه به کثرت 
روستاها در استان گلستان، بدیهی است که 
توسعه استان در گرو توسعه روستاها باشد؛ 
به این جهت برای رشد اقتصادی، فرهنگی، 
اجتماعی و گردشگری، ابتدا باید زیرساخت 
های آن که بدون شک در روستاها بنا شده را 
توسعه بخشید. ایجاد نشاط اجتماعی، حفظ 
و حراست از سرمایه های زیست محیطی و 
برگزاری جلسات و مراسم های آموزشی 
و فرهنگی در روستاها می تواند بخشی از 
اقدامات دستگاه های متولی، در جهت رشد 
و توسعه روستاهای استان باشد. ذکر این 
نکته ضروری است مردم روستا نیز سهم 
بسزایی در رونق آن منطقه دارند که تحقق 

آن، همراهی مردم با مسئولان را می طلبد.

با توجه به حضور گردشگران در استان در نوروز 1401، علاوه بر 
اقدامات مستمر دهیاری ها، این اداره کل، اقدامات ویژه ای

 جهت زیباسازی روستاها در دستور کار خود دارد.

مشارکت 1۵ هزار نفر 
در جشنواره قرآنی و
 حدیثی المصطفی

رئیس جامعه المصطفی العالمیه کشور 
گفت: بیش از 1۵ هزار نفر از نقاط مختلف 
دنیا در بیست و هفتمین جشنواره قرآنی 
و حدیثی المصطفی مشارکت داشتند. به 
گزارش روابط عمومی، حجت الاسلام 
بیست  اختتامیه  علی عباسی در مراسم 
و هفتمین جشنواره بین المللی قرآنی و 
حدیثی المصطفی که به میزبانی گلستان 
برگزار شد، اظهارکرد: جامعه المصطفی هر 
ساله به منظور ترویج و توسعه فعالیت های 

برای  را  ادبی  و  قرآنی  قرآنی، جشنواره 
برگزار کرده و امسال بیست و هفتمین 
دوره جشنواره اجرا شد و بیش از 1۵ هزار 
نفر از نقاط مختلف دنیا در این جشنواره 
مشارکت داشته اند.رئیس جامعه المصطفی 
العالمیه با بیان اینکه میراث ماندگار پیامبر 
قرآن  آسمامی  کتاب  ما  میان  در  )ص( 
و  بالاترین  خداوند  افزود:  است،  کریم 
ارزشمندترین هدیه را به انسان ها داده است 
که برای ما باقی مانده است.وی ادامه داد: 

قرآن کریم به عنوان نعمت الهی در همه 
ابعاد هستی و زندگی انسان ها جریان دارد 
و ما را از گمراهی ها و تاریکی ها نجات 
می دهد.عباسی گفت: قرآن کریم همچون 
نور روشنگر و چراغ هدایتی است که مسیر 
را برای ما در میان این تاریکی ها مشخص 
می کند.رئیس جامعه المصطفی العالمیه بیان 
کرد: در دانشگاه بین المللی المصطفی علاوه 
بر برنامه های درسی، برنامه هایی در پرتو 

قرآن کریم طراحی شده و اجرا می شود.
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تخصیص بودجه برای گردشگری
عدم توجه به زیرساخت های گردشگری و میراث فرهنگی گلستان در چندین دهه گذشته از سوی مسئولان کشور باعث شده است که ما نتوانیم در این حوزه پیشرفت های خوبی را داشته باشیم

یکی  دستی  صنایع  و  گردشگری  فرهنگی،  میراث  به  توجه  بزی-  مریم
اولویت های است که می تواند نقش بسزایی در پیشرفت و توسعه گلستان 
ایفا کند و همچنین اشتغال را برای مردم استان به ارمغان بیاورد.عدم توجه به 
زیرساخت های گردشگری و میراث فرهنگی گلستان در چندین دهه گذشته از 
سوی مسئولان کشور باعث شده است که ما نتوانیم در این حوزه پیشرفت های 
خوبی را داشته باشیم، در صورتی که با توجه به این مسأله در بهبود وضعیت 
اقتصاد، ایجاد درآمد پایدار و فراهم شدن فرصت های شغلی متعدد برای استان و 
مردم نقش دارد.گلستان به عنوان نگارستان ایران ظرفیت های فراوانی را در حوزه 
صنایع دستی دارد و با توجه به اینکه صنایع دستی حلقه تکمیل کننده توسعه 
اقتصادی کشور به شمار می رود، توجه و تقویت این حوزه می تواند به توسعه 
پایدار و ایجاد اشتغال بینجامد.عدم توجه به بناها و مراکز تاریخی گلستان از جمله 
تپه های باستانی، دیوار تاریخی گرگان، شهر قدیمی جرجان و اختصاص ندادن 
بودجه برای کاوش های جدید باعث شده تا این میراث فرهنگی و تاریخی روز 
به روز به سمت نابودی پیش برود. رئیس انجمن راهنمایان گردشگری گلستان 
در این خصوص گفت: تخصیص بودجه برای ایجاد زیرساخت های گردشگری 
مناسب در استان و همچنین تولید محتوا، تبلیغات، بازاریابی و گردشگری از 
مهم ترین اولویت هایی است که دولت باید به آن توجه داشته باشد.یحیی جلالی 
فر افزود: یکی از معضلات ما وجود تورهای غیرمجاز در استان بوده که نیاز است 
به طور جدی با متخلفان در حوزه گردشگری برخورد شود، متاسفانه بسیاری 
از این افراد حامیان دولتی دارند.وی افزود: همچنین شفاف سازی امور مرتبط با 
دولت مخصوصاً در حوزه میراث فرهنگی، گردشگری و صنایع دستی و حذف 

موازی کاری های اداری از دیگر مشکلاتی است که نیازمند بررسی است.

بیمهراهنمایانگردشگریدرکشوربرایسالهایآیندهتثبیتشود
در ادامه تور لیدر و راهنمای گردشگری گلستانی بیان کرد: با توجه به تلاش های 
کانون انجمن های صنفی راهنمایان گردشگری طی چند سال اخیر برای بیمه این 
افراد، انتظار داریم تا برای سال های آینده این بیمه ادامه پیدا کند و تثبیت شود.

سمیه قدمنان گفت: خوشبختانه بخشی از راهنمایان گردشگری در گلستان بیمه 
شده اند و بخشی دیگر هم در حال بیمه شدن هستند.وی با اشاره به اینکه کرونا 
ضررهای زیادی را به این افراد وارد کرده است، تصریح کرد: بیشتر راهنمایان 
گردشگری طی این چند سال به دلیل وجود بیماری کرونا فشار زیادی را تحمل 
کردند، به طوری که ناچار به دریافت وام شده اند و با توجه به این شرایط 
مالی مشکلات زیادی برای آنها به وجود آمده است. قدمنان ادامه داد: متاسفانه 
حمایت مالی بلاعوض برای بخش گردشگری بسیار ناچیز و در حد یک میلیون 
تومان بوده است و بسیاری از آنها فشارهای مالی را به امید اینکه شرایط بهتر 
شود، تحمل می کنند.وی با اشاره به برگزاری سیزدهمین گردهمایی راهنمایان 
گردشگری کشور در سال 14۰1 بیان کرد: در سال آینده گلستان میزبان این 
گردهمایی است و با توجه به شرایط اقتصادی کشور و ضررهایی که موسسات 
خصوصی دیده اند، نیازمند توجه ویژه دولت برای ارائه بودجه هستیم.کارشناس 
ارشد گردشگری گلستان گفت: همچنین به علت بیماری کرونا ضررهای مالی 
زیادی به هتلینگ ها و اقامتگاه ها وارد شده، به طوری که آنها فشار اقتصادی 
زیادی را تحمل می کنند. وی با بیان اینکه باید به زیرساخت های گردشگری 
توجه شود، عنوان کرد: تقویت زیرساخت ها از جمله اولویت های مهم استان 
است، البته یکسری کارها انجام شده، ولی نیاز به تقویت و توجه ویژه داریم.
قدمنان بر بهبود شرایط دسترسی به جاذبه های گردشگری و فرهنگی با رعایت 
قوانین و محیط زیست تاکید کرد و افزود: البته ما نیازمند استانداردسازی نقاط 
گردشگری هستیم و احتیاج داریم تا بودجه جداگانه ای برای این موضوع 

اختصاص داده شود.

نیازمندایجادصندوقحمایتازفعالانگردشگریدرگلستان
وی گفت: راهنمایان گردشگری در گلستان نیازمند صندوق حمایت از فعالان 
گردشگری هستند تا در مواقع حساس مانند کرونا بتوانند از خدمات آن بهره مند 

شوند، هم اکنون هیچ منابع مالی برای کمک به راهنمایان گردشگری وجود ندارد.
تور لیدر و راهنمای گردشگری گلستانی افزود: راه اندازی خانه های گردشگری 
می تواند محلی برای راه انداختن کارها و نیازهای راهنمایان باشد، این موضوع از 
دیگر اولویت هایی است که تشکل های قانونی، انجمن های صنفی و انجمن های 

حرفه ای به این طریق بتوانند مشکلات کاری خود را حل کنند.

کاوشومرمتبودجهندارد
وی ادامه داد: هم اکنون تورهای غیر مجاز زیادی در کشور و بخصوص در 
استان هستند که دولت در این ارتباط باید تصمیم جدی بگیرد تا برای آنها جرم 
انگاری شود، چرا که از لحاظ کاری مشکلات و حاشیه های زیادی را برای بحث 
گردشگری به وجود می آورند.قدمنان اضافه کرد: معافیت راهنمایان گردشگری 
از عوارض خروج از کشور از دیگر مواردی است که دولت می تواند به آن 
توجه داشته باشد. طبق قانونی که در مجلس تصویب شده هر ساله راهنمایان 
گردشگری باید یک مبلغی را برای خروج از کشور پرداخت کنند.کارشناس 
ارشد گردشگری گلستان با بیان اینکه در حوزه میراث فرهنگی اصلاً بودجه ای 
برای کاوش و مرمت نیست، ابراز کرد: هم اکنون خانه هایی که در بافت های 
تاریخی مرمت می شوند، صرفاً بخش خصوصی پای کار آمده و با توجه به اینکه 
آثار باستانی قابل توجهی در گلستان وجود دارد، دولت باید توجه ویژه ای را در 
این حوزه داشته باشد.در ادامه سرپرست میراث فرهنگی، گردشگری و صنایع 
دستی گلستان، مهم ترین اولویت حوزه صنایع دستی استان را ایجاد یک بازارچه 
دائمی عنوان کرد و گفت: نیاز داریم تا در هر شهرستان یک بازارچه دائمی صنایع 
دستی برای هنرمندان داشته باشیم تا بتوانند محصولات فرهنگی و هنری خود 

را عرضه کنند.رحمان فرمانی گفت: ما باید بتوانیم 14 بازارچه صنایع دستی را 
در استان راه اندازی کنیم.وی با اشاره به اولویت های حوزه گردشگری گلستان 
تصریح کرد: توجه ویژه به جزیره آشوراده از مهم ترین اولویت های گردشگری 
استان است، همچنین معتقدیم که اگر پیگیر راه آهن گرگان به شاهرود یا گرگان 
به مشهد باشیم، می تواند استان و شهر گرگان را در حوزه گردشگری چند پله 

جلوتر ببرد.

توجهبهدیوارتاریخیگرگانازاولویتهایمااست
فرمانی ادامه داد: دیوار تاریخی گرگان با طول ۲۲۰ متر و با توجه به شاخصه هایی 
که دارد، می تواند تحول شگرفی را در گردشگری کشور ایجاد کند، اگر بتوانیم 
بخشی از این دیوار را احیا کنیم، می توانیم عظمت و شکوه را به آن برگردانیم.
وی اضافه کرد: برج جهانی قابوس به عنوان یک میراث جهانی ثبت شده مطرح 
است و توجه ویژه به سایت موزه شهر تاریخی جرجان برای استان اهمیت 
زیادی دارد.سرپرست میراث فرهنگی، گردشگری و صنایع دستی گلستان گفت: 
بافت تاریخی شهر گرگان با 1۵۶ هکتار ثبت شده، هنوز هم جذاب است که 

باید به دنبال مرمت آن باشیم.

موزهتاریخیقرقمیتوانددومینموزهمنحصربهفردکشورباشد
وی با اشاره به اینکه موزه تاریخی قرق جزء پروژه های اولویت دار گلستان است، 
عنوان کرد: در حال حاضر مانند آن تنها در گیلان است و اگر چنین موزه ای در 
مسیر زیارتی راه اندازی شود، یک جاذبه گردشگری ملی می تواند، باشد.فرمانی 
ادامه داد: همچنین راه اندازی موزه بزرگ گلستان در شهر گنبدکاووس به عنوان 
مرکزی منطقه ای می تواند جزء موزه های بزرگ و پایگاه جذب گردشگر در 
کشور باشد.وی گفت: توجه به بحث های آموزش و استانداردسازی برای توسعه 

گردشگری از دیگر موضوعاتی است که باید دنبال شود.

 
راه اندازی موزه بزرگ گلستان در شهر گنبدکاووس
 به عنوان مرکزی منطقه ای می تواند جزء موزه های 

بزرگ و پایگاه جذب گردشگر در کشور باشد.

هم اکنون تورهای غیر مجاز زیادی در کشور 
و بخصوص در استان هستند که دولت در این ارتباط باید 

تصمیم جدی بگیرد تا برای آنها جرم انگاری شود

دیوار تاریخی گرگان با طول 220 متر
 و با توجه به شاخصه هایی که دارد، می تواند تحول 

شگرفی را در گردشگری کشور ایجاد کند


